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Milí sousedé,
je tu léto, doba prázdnin a dovole-
ných, doba zaslouženého odpočinku, 
pro někoho aktivnějšího, pro jiného 
zahálčivějšího. Ale také doba častěj-
šího potkávání se a scházení – s rodi-
nou, s přáteli a známými, s lidmi, které 
máme rádi. Na všechny takové příle-
žitosti se už těšíme.   

My „na úřadě“ máme radost, že 
nejen o prázdninách je spous-
ta akcí, na nichž strávíme pří-
jemný čas, pobavíme se a po-
povídáme si. A je vcelku jedno, 
jestli je pořádá obec, 
naše školy či naše 
pilné spolky. Zároveň 
ale pořád přemýš-
líme nad tím, jak 
udělat další a co 
nejzajímavější pří-
ležitosti pro spo-
lečné vytváření 
obecní komunity. 

Toto číslo Zele-
nečského zpravo-
daje je plné infor-
mací, jak se mnohé 

takové myšlenky pomalu, ale jistě za-
čínají zhmotňovat. Dočtete se tu o ví-
tězném návrhu na architektonickou 
studii nového komunitního centra 
u rybníka. Můžete se inspirovat a dát 
tip vašim známým kumštýřům na ve-
řejnou soutěž o výtvarné řešení nově 
postavené výklenkové kaple, která 
bude zasvěcena Janu Křtiteli. Přečte-
te si rozhovor s našimi komunitními 
koordinátorkami. Získáte tipy na let-

ní koupání, zajímavý pěší výlet 
i pozvánku na letní kino. Zjis-
títe, jakých skvělých úspěchů 
dosáhli zelenečští sportovci. 
Zkrátka a dobře, znovu se 
utvrdíte v tom, že Zeleneč je 

skvělé místo k životu. 

Jménem vedení 
i všech zaměst-

nanců obce 
vám přeji krásné 
léto bohaté na 
setkání a zá-
žitky i šťastný 
a spokojený 
návrat domů. 

Pavel Fajt

Horní Počernice - nové město pro  
10 000 lidí  str. 9

Nové komunitní centrum  str. 10

Konec starých kotlů   str. 14–15
 

Filmové léto  
v Zelenči
Koncem léta se obecní louka promění v let-
ní kino, kde bude Kinematograf bratří Čadí-
ků promítat celkem 4 filmy převážné z české 
produkce. Tento kulturně-filmový charitativ-
ní projekt funguje již přes 30 let jak v České 
republice, tak také na Slovensku, a proto 
považujeme za velký úspěch, že právě naše 
obec bude patřit mezi jednu z vybraných 
štací. Vstupné na filmové projekce bude 
dobrovolné a vybraný obnos bude věnován 
na dobročinné účely. 

Zapište si tedy do svých kalendářů termín 
22.–25. 8. 2024, kdy se na vás budeme  
těšit u dobrého filmu a sledujte také webové 
stránky obce a sociální sítě, kde se včas do-
zvíte bližší informace.
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Kde se koupalo 
dříve a kde se dá 
koupat teď

Je tu léto a s ním vodní radovánky. Pojď-
me si připomenout, kde se svlažovali 
naši předkové a kde se dá v okolí Zelen-
če koupat dnes. 

České Grado a rybníky

Asi všichni budete znát mrtvé říční ra-
meno Grado se stejnojmennou hos-
půdkou. Leží v katastru obce Káraný 
a dnes je rájem cyklistů, výletníků a sa-
mozřejmě i rybářů. Koupat se tu ale 
nikoho nenapadne, protože voda díky 
své stojatosti nepatří k nejčistším. 

Za první republiky ovšem na České 
Grado mířily davy koupání chtivých 
Pražanů. Dostávaly se sem normální-
mi, ale i zvláštními víkendovými vlaky, 
které končily v Čelákovicích. Přes Labe 
se návštěvníci říčních lázní přepravo-
vali přívozem. Když tu později vojáci 
ze ženijního pluku postavili dřevěnou 
lávku, počet nedělních návštěvníků šel 
i do několika tisíc. Provoz lázní, kde bu-

jel i obchod s občerstvením a časem 
i výstavba chat, ukončila regulace Labe 
a především stavba čelákovického zdy-
madla. 

Koupat se chodilo a jezdilo i do Hor-
ních Počernic, kde bylo hned několik 
příhodných rybníků. I dnes se k jedno-
mu z nich, k rybníku Eliška (zvaného 
také Koupaliště) sjíždějí plavci z široké-
ho okolí. 

Mnozí pamětníci vzpomínají, že se jako 
děti chodily koupat do zelenečského 

rybníka přímo na staré návsi. Dnes to 
rozhodně nedoporučujeme. Ale kdo ví, 
třeba to po revitalizaci a při pečlivém 
udržování zase jednou půjde.  

Neželme však zelenečského rybníka; 
paleta míst v našem okolí vhodných ke 
koupání je  opravdu široká. 

Labe, pískovny a jezera

Tak předně se dá koupat v Labi. Stačí si 
- třeba na kole - zajet do Lázní Toušeň. 
Nebo můžete pokračovat dál směrem 

České Grado v roce 1932, pohlednice Městského muzea v Čelákovicích

Současné Grado
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Užitečné 
informace
OBECNÍ ÚŘAD

Pondělí:   8.00–12.00 a 13.00–17.00
Středa:    8.00–12.00 a 13.00–18.00
V termínu 1. 8.–30. 9. 2024 bude z důvo-
du rekonstrukce zkrácena provozní doba 
obecního úřadu.

 
KNIHOVNA

Pondělí    14.00–18.00
Středa      16.00–18.00
Pátek        16.00–18.00

SBĚRNÝ DVŮR - ul. Husova

Pondělí 8.00–12.00 a 13.00–16.00
Úterý zavřeno
Středa 8.00–12.00 a 13.00–18.00 
Čtvrtek zavřeno
Pátek 8.00–12.00 a 13.00–16.00
Sobota 9.00–14.00 
Ve sběrném dvoře jsou umístěny  
kontejnery na textil.
Během státních svátků 5. a 6. 7. 2024  
bude sběrný dvůr uzavřen.

SBĚRNÉ MÍSTO - ul. Kmochova

Středa 13.00–18.00
Sobota 9.00–12.00 a 13.00–18.00
Neděle 9.00–12.00
Během státního svátku 6. 7. 2024  
bude sběrné místo uzavřeno.

 
SVOZ BIOODPADU

Každý lichý pátek až do listopadu. Kalendář 
najdete na webových stránkách obce. 

 
OBECNÍ POLICISTA

Tomáš Váňa Pondělí–Pátek
 +420 602 344 618

PEČOVATELSKÁ SLUŽBA BRANDÝSKO

Pondělí–Čtvrtek  8.00–12.00 a 13.00–15.00
Mob.  +420 734 261 848

SENIOR TAXI

Pondělí–Pátek    7.00–15.00   
Mob.:  +420 778 520 721, +420 606 708 213
Jízdy je nutné objednat alespoň  
den předem.

 
ČEKÁRNA NA VLAKOVÉ ZASTÁVCE

Otevřeno každý den 06.00–22.00

na Čelákovice, kde se na našem břehu 
nachází hned několik malých plážiček. 
A nebojte, voda v naší největší řece je 
minimálně do soutoku s Vltavou na-
prosto vyhovující. Výjimkou jsou po-
chopitelně stavy po prudkých lijácích 
a vytrvalých deštích, kdy řekou tečou 
splašky z polí a odjinud.

Podél Labe se ovšem nachází i jiná kou-
pací lákadla. Tak především tu najdete 
opuštěné pískovny.  Jezera Lhota a Po-
děbrady, pískovny Konětopy, Sadská, 
Ostrá nebo Ovčáry patří k tomu nejlep-
šímu, co může naše okolí nabídnout. 
A pak jsou tu Proboštská jezera, která 
tvoří celá soustava pískoven. Najdete 
je mezi Starou Boleslaví a Borkem. Ve 
středu jednoho z nich najdete plovoucí 
molo vhodné ke slunění. Kromě koupá-
ní tu můžete zažít i různé závody, kon-
certy a jiné akce. 

Ještě blíže se nachází pískovna Malvíny 
nebo spíše ještě větší jezero Mezi mos-
ty. Leží mezi Čelákovicemi a Lázněmi 
Toušeň. Lidé se tu nejvíce koupou a po-
lehávají na písčitých plážích severní-
ho a severovýchodního břehu. Když 
je opravdu hezky, přijíždí sem i stánek 
s občerstvením. Nebo si můžete zajít 
do nedalekých hospůdek. 

Ale v blízkosti je i vůbec největší pražský 
rybník v Dolních Počernicích. Koupání 
v něm můžete spojit s návštěvou zdej-
šího pivovaru. 

Koupaliště a bazény

Kdo dává přednost umělým vodním 
plochám, může si vybrat z nedalekých 
koupališť v Klánovicích, v Úvalech, Na 
Stírce v Kobylisích či z plaveckého ba-
zénu Pražačka. Případně může vyrazit 
na vzdálenější koupaliště v Mladé Bo-
leslavi nebo do Vodního světa v Kolíně. 

Milovníci prvorepublikové romantiky se 
mohou vydat až do Mšena u Mělníka. 
Zdejší Městské lázně jsou ojedinělým 
architektonickým dílem ve stylu art 
déco. Jen pozor na to, že padesátime-
trový bazén je napájen vodou ze skalní-
ho pramene, která i v parném létě zů-
stává svou teplotou více než osvěžující. 

Pro klid v duši, že sebe nebo své blízké 
nevystavujete rizikům plynoucím ze zne-
čištění, doporučujeme navštívit webové 
stránky www.koupacivody.cz. Pro dal-
ší tipy a inspiraci můžete navštívit třeba  
www.koupani.cz nebo www.kudyznudy.cz. 

Ladislav Mrklas

Nová podoba zelených ploch  
před ordinacemi lékařek
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zeleně před 
obecním úřadem
Úpravy menších zelených ploch v obci 
byly zahájeny. První vlaštovkou se stal 
prostor v Kasalově ulici před ordinace-
mi místních lékařek a obecním úřadem, 
kde jsou celkem čtyři plochy a tři z nich 
už mají nový kabátek. 

Práce započaly již v březnu, kdy došlo 
k odstranění drobných dřevin a pokáce-
ní dvou borovic, které díky svému umís-
tění příliš blízko budovy, způsobovaly 
ucpávání okapů a poškozovaly fasádu. 
Celkově již tyto stromy spíše “živořily” 
než žily, byly více náchylné na různé ne-
moci a škůdce. Namísto nich byl v jedné 
části vysazen nový listnatý strom, javor, 
v dostatečné vzdálenosti od budovy, 
aby mohl zdravě růst. Kolem něj už se 
zelení travnatý koberec a trvalkový zá-
hon.  Druhá část se také pyšní novým 
záhonem s barevnými trvalkami a díky 
odstranění borovice získal více prostoru 
původní listnáč, u kterého bude v zimě 
proveden zdravotní řez. Oba tyto záhony 
jsou osazeny zavlažovacím systémem, 
který je napojen na obecní studnu.

Třetí, nejmenší, plocha nejblíže k duho-
vé části základní školy byla vyčištěna, 
v zadní části zůstaly zachovány původní 
keře a u chodníku je nový mlatový po-
vrch, který čeká na umístění laviček. 

Plocha před obecním úřadem na své 
zkrášlení zatím čeká. Dle rady odborní-
ka by nová výsadba trvalek a realizace 
trávníku pod stávajícími stromy trpěla 
nedostatkem vláhy a světla, nedařilo by 
se jí a investované peníze by přišly vni-
več. 

Lucie Černá
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Sledujte nás na sociálních sítích

@Zelenecobecoficialni @obeczelenecoficialni@zelenec.oficialni

Otázky pro 
starostu obce
Dobrý den. Chtěla bych se zeptat pana 
starosty jak pokračuje plán na odhluč-
nění hřiště? 

Hana Bodláková

“V Zelenči se fotbal hraje a fotbalu se 
fandí více jak 90 let. Po žádosti někte-
rých občanů jsem nechal provést mě-
ření hluku, které potvrdilo že v případě 
běžného sportování a fandění v areálu 
nejsou překračovány hygienické limity. 
Problémem může být pouze občasné 
bubnování na domácích zápasech Ze-
lenečského Áčka (v sezóně 1x za 14 dní), 
proto jsem vyzval vedení klubu SK Ze-
leneč k utlumení či realizaci přenosné 
zástěny k odhlučnění. Věřím, že tak pře-
dejdeme dalším sousedským sporům.”  

Kdy se začne stavět Nový Zeleneč 
v Mstěticích? 

Jana Veselá

„Nechci,  aby se začalo stavět, dokud 
mezi developerem a obcí nebude uza-
vřena tzv. Plánovací smlouva. A tuto 
smlouvu uzavřenou doposud nemá-
me, ačkoliv se o to snažíme. Jednání 
proběhla, v posledním kole jsme si jas-
ně stanovili pravidla, kdy má stát školka 
a škola, ale developer zatím na návrh 
nepřistoupil. Navíc Středočeský kraj 
v odvolání, které jsme proti výstavbě po-
dali, teze směru, kterým jsme se vydáva-
li, potvrdil. Takže stále jednáme…“

V investičních akcích obec zmiňuje 
výstavbu nového vodojemu. Jedná 
se o tlakový vodojem, jako se staví ve 
Mstěticich? Pokud ano a stávající vo-
dojem by měl být zrušen, tak občané 
Zelenče přijdou okamžitě o kvalitní po-
krytí mobilním signálem včetně inter-
netu, který se ze stávajícího vodojemu 
vysílá. Jak bude zajištěna náhrada?

Petr Malevič

„V plánu je výstavba podzemních vo-
dojemů, ale nikoliv rušení toho nad-
zemního. Podzemní vodojem má vést 

k navýšení kapacity stávající vodohos-
podářské infrastruktury. Jednání s Praž-
skými vodovody a kanalizacemi jsou 
o tom, že obec si musí při jakémkoliv 
výpadku zajistit vodu na prvních 24 ho-
din. Což v tuto chvíli nesplňujeme. Kdy-
by přestala téct voda do vodojemu, tak 
se večer už nikdo neosprchuje. Proto 
máme zpracovanou studii na rozšíření 
o podzemní vodojemy, které by měly být 
v bezprostřední blízkosti toho nadzemní-
ho. Věřím, že letos to půjde do projektu.“ 

Uskuteční se idea obecního sadu? A je 
již vybrána lokalita?

B. V.

„O myšlence obecního sadu jsem slyšel, 
ale nepovažuji to za něco, co by bylo pri-
oritou. I proto, že obec nevlastní žádné 
velké pozemky. Jediný pozemek většího 
charakteru je směrem na Mstětice. Nej-
dříve bych rád dostal do vlastnictví obce 
pozemky, kde máme stávající zeleň. Je 
třeba si uvědomit, že zeleň okolo Zelen-

če není na pozemcích obce – ať už jde 
o stromy okolo tzv. trojúhelníku, velká 
část stromků směrem ke hřbitovu, val 
a tzv. psí stezka směrem na Šestajovice 
atd. Tam všude obec kdysi zasadila stro-
my na soukromých pozemcích. Proto 
usiluji o to dostat je do vlastnictví obce. 
Ovocné stromy bych rád vysázel podél 
cesty, která vede jižně od železniční tra-
tě směrem na Horní Počernice. Nyní je 
tam štěrková cesta, kterou se nám po-
dařilo od vlastníků odkoupit. Plus pruh 
pozemku, kde vznikne ovocná alej. Už 
jsme na to získali i prostředky a na pod-
zim letošního roku tam bude vysazeno 
100 ovocných stromů.“  

Připravil Lubor Černohlávek

 
Chcete se i vy našeho starosty  

na něco zeptat?
Pošlete svůj dotaz na email:  

lucie.cerna@zelenec.cz.
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Zeleneč 
Od uzavření Koordinační dohody s Po-
licií ČR uběhlo již několik měsíců. Bě-
hem této doby se uskutečnilo několik 
koordinačních schůzek starosty obce 
se zástupci Policie ČR a Obecní policie 
Nehvizdy. Hlavními tématy setkání jsou 
bezpečnost a kriminalita v obci, nasta-
vení fungování kamerového systému, 
řešení dopravní situace, ale také plán 
kulturních akcí v Zelenči z důvodu plá-
nování vytížení hlídek Obecní policie.

Součástí Koordinační dohody je také 
zapojení naší obce do projektu tzv. bez-
pečných měst a obcí. Cílem projektu je 
především zvýšení pocitu bezpečí oby-
vatel a dalších osob, s čímž  souvisí také 
i zvýšení kvality života. Tímto projektem 
se Policie ČR snaží přiblížit občanům, 
předat jim poznatky ze své činnosti 
a zároveň od nich získat různé podně-
ty. Z tohoto důvodu také vznikla sekce 
na webových stránkách naší obce, kde 
jsou tyto informace k dispozici. Lidé se 
zde mohou podívat např. na mapu kri-
minality jak v celé ČR, tak třeba i kon-
krétně v naší obci, najdou zde aktuální 
informace o hledaných osobách a další 
důležité informace z oblasti prevence 
a bezpečnosti. Více na www.zelenec.cz/
bezpecnost-v-obci. 

Hana Janatová

Čerpání obecního 
rozpočtu za 
1. třetinu roku 2024
Z plánovaných příjmů na letošní rok ve 
výši téměř 96 mil. Kč jsme již obdrželi  29 
mil. Kč, což odpovídá 30 % z rozpočtu. 
Tedy v příjmech se víceméně držíme plá-
nu. Nutno dodat, že největší část obec-
ních příjmů přichází ze státního rozpočtu 
jako podíl na vybraných daních a tuto 
stranu rozpočtu nemůžeme příliš ovlivnit. 

Obecní peníze “utrácíme” zatím méně 
než bylo plánováno rozpočtem

Na druhé straně výdaje jsou plně ve 
schváleném rozsahu. Zastupitelé schvá-
lili na letošní rok celkové výdaje ve výši  
132 mil. Kč, z nichž 59,5 mil. Kč tvoří pro-
vozní výdaje a 72,8 mil. Kč investiční výda-
je. Za první 4 měsíce jsme utratili přibližně  
24 mil. Kč, což je pouze 21% z celkových 
výdajů, a tedy utrácíme méně, než bylo 
plánováno schváleným rozpočtem. Roz-
díl je především v investičních výdajích, 
neboť realizace investičních akcí je časo-
vě náročnější a všechny plánované stav-
by jsou ve fázi příprav. K čerpání rozpočtu  

dle plánu tak dojde až v druhé polovině 
roku. 

Rozpočtová opatření navýší příjmy ni-
koliv výdaje

K rozpočtu se vztahuje také rozpočtové 
opatření, kterým je schválený rozpočet 
upravován. Na červnovém jednání za-
stupitelstva obce byla schválena hned 
tři. Na základě doporučení nové účetní 
obce bylo nutné rozpočet upravit v pří-
jmové části o získané dotace, které tak 
zvýšily příjmy téměř o 9 mil. Kč. Na výdajo-
vé straně šlo zejména o úpravu drobných 
chyb a nepřesností, které byly vyřešeny 
přesunem finančních prostředků mezi 
jednotlivými paragrafy* a ke zpřesnění 
výše některých výdajů na základě aktuál-
ních cenových nabídek. U některých pa-
ragrafů došlo k navýšení výdajů i příjmů 
ve stejné výši. Příkladem takové situace 
je přefakturace elektrické energie škole 
a školce. Fakticky schválením rozpočto-
vých opatření nedošlo k navýšení  výdajů. 

Petra Moravečková

*paragraf je část rozpočtu, která předsta-
vuje výdaje na určitý druh jako např. odpa-
dové hospodářství, výdaje spojené s pro-
vozem knihovny nebo školy

 rozpočet 2024 

plnění k 30. 4.

rozpočet 2024 

plnění k 30. 4.

Příjmy

Výdaje

95 781 000

28 922 471

132 362 400

24 216 136

Po dobu rekonstrukce současných 
kanceláří obecního úřadu, kterou 

předpokládáme v období od  
1. 8. do 30. 9. 2024, bude Obecní 

úřad Zeleneč své služby poskytovat 
v  náhradním prostoru v Základní 

škole Zeleneč na adrese Kasalova 454  
(vchod zahradou). Otevírací doba 

bude vzhledem k provizornímu 
pracovišti zkrácena na pondělí 

8.00-12.00 a 13.00-17.00 a středa 
8.00-12.00 a 13.00-18.00. Aktuální 

informace budou k dispozici na 
nástěnce před obecním úřadem,  

na webu a sociálních sítích.

Vidimace/legalizace
Je to přesně rok, kdy náš úřad začal nabízet službu vidimace 
(ověřování listin) a legalizace (ověřování podpisů). Od června 
2023 navštívilo úřad okolo 690 zákazníků se zájmem o tuto 
službu. Jednoznačně převládá zájem o ověřování podpisů 
- 610 zájemců oproti ověření listiny - 80 zájemců. Nejčastě-
ji jsou ověřovány podpisy, zejména plné moci a různé typy 
smluv, u ověřování listin převládají vysvědčení a diplomy. Služ-
bu využívají většinou osoby z řad zelenečských občanů a oby-
vatel okolních obcí. Službu ověřování nabízíme i imobilním 
občanům ze Zelenče a ze Mstětic. Referentka obecního úřa-
du provede celý úkon ověření podpisu nebo listiny u žadatele 
doma. Také tato služba už byla využita.

V případě většího množství ověřovaných listin nebo podpi-
sů si mohou zájemci domluvit konkrétní termín na telefo-
nu 281 925 192 (Klára Drábková). Bližší informace ke služ-
bě legalizace najdete také na webových stránkách obce  
www.zelenec.cz v rubrice Potřebuji vyřídit – Czech Point 
a ostatní služby. 
 Pozn. Data k 22. 5. 2024

Klára Drábková 



6

in
fo

rm
ac

e 
z 

ob
ce

Dotační seriál
Obec Zeleneč podala v období od října 2022 do 
června 2024 celkem 21 žádostí o dotace. Další žádost 
o dotaci v tomto období podala ZŠ Zeleneč a Tech-
nické služby Zeleneč.

Celkem 

23 
podaných žádostí 

o dotace
17 

žádostí o dotace 
již schválených

Celkem požádáno 
o dotace ve výši  

48 614 490 Kč Z toho dosud 
získáno  

26 183 253 Kč

6  
žádostí 

o dotace zatím 
nerozhodnutých

Krátké zprávy  
ze zastupitelstva
• Začátkem května byla zahájena stav-

ba cyklostezky kolem datového cen-
tra, která by měla být dokončena do 
konce října. Tato část cyklostezky 
začne u Zelenečské stezky stoletím  
č. 2, bude pokračovat kolem datové-
ho centra a končit u silnice směrem 
na Svémyslice. Odtud budou moci 
cyklisté pokračovat po cyklostezce 
u hřbitova dále směrem na Lázně Tou-
šeň. Souběžně bude realizován také 
chodník podél hlavní silnice na Své-
myslice.

• Zastupitelstvo obce schválilo uzavře-
ní smlouvy na zpracování projektové 
dokumentace na stavbu Komunitního 
centra s knihovnou u rybníka s archi-
tektonickou kanceláří Pavel Hnilička 
Architects+Planners.

• Zastupitelé vyslovili souhlas s uzavře-
ním smlouvy na rekonstrukci kance-
láři obecního úřadu. Veřejnou zakázku 
vysoutěžila stavební firma Inženýrské 
sítě Mencl, která nabídla nejnižší cenu. 
Rekonstrukcí projdou také toalety, kte-
ré jsou společné se zubní ordinací.

• Zastupitelstvo rozhodlo o zřízení sa-
mostatné příspěvkové organizace 
Školní jídelna Zeleneč. Nyní vyřizuje-
me nezbytné formality ohledně zápi-
su do rejstříku školských zařízení, byl 
vyhlášen konkurz na ředitele/ředitelku 
a hledá se šéfkuchař.  Stávající ku-
chařky přejdou pod novou organizaci, 
některé zůstanou v MŠ na výdejnách. 
V případě, že se  vše podaří včas, ke 
změně dojde od 1. 9. příp. od 1. 1. 2025.

• Zastupitelstvo vydalo novou Obecně 
závaznou vyhlášku o dani z nemovitos-
ti. Vyhláškou dochází pouze k úpravě 
textu tak, aby odpovídal nové úpravě 
zákona. Koeficient zůstává bez změny. 

• Společně s městysem Nehvizdy, obcí 
Mochov, obcí Zápy a obcí Vyšehořo-
vice jsme zakoupili mobilní radar. Od 
června tak probíhá nárazové měření 
rychlosti, především v místě přechodů 
a hřišť.

• V nově schválené kompostárně 
jsme nechali nadrtit první zakládku 
z uskladněného biomateriálu a zahá-
jili jsme čištění jímek. Zároveň probíhá 
výběrové řízení na nákup mobilního 
drtiče, na který jsme získali dotaci ve 
výši 70 % pořizovací ceny, která se po-
hybuje okolo 6 mil. Kč. 

• 13. 6. 2024 proběhlo opakované ve-
řejné projednání územního plánu 
obce. Nyní budou vypořádány případ-
né námitky a připomínky a poté bude 
předložen zastupitelstvu ke schválení. 
Pokud bude zastupitelstem schválen, 
bude to první územní plán v historii 
naší obce.

Víte, že…
…  byly v naší obci nově  

instalovány defibrilátory? 

 

Záchrana lidského života vyžaduje 
okamžité jednání. Jedním z nejrychlej-
ších a nejefektivnějších způsobů, jak 
přivolat pomoc, může být Aplikace Zá-
chranka, díky které se snadno dovoláte 
na linku 155, najdete nejbližší lékárnu 
s pohotovostním režimem nebo také 
místa, kde se ve vašem okolí nachází 
defibrilátory. Ty jsou nově také v Ze-

lenči, jeden s sebou v autě vozí obecní 
policista, druhý je instalován u vstupu 
do obecního úřadu a třetí na fotbalo-
vém hřišti. Na financování se kromě 
obce podílela svým darem obyvatelka 
Zelenče a část pokryla dotace získaná 
SK Zeleneč. Více o aplikaci Záchranka 
najdete zde: www.zachrankaapp.cz.
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Masarykova nádraží
Masarykovo nádraží v centru metropole čeká v následujících 
letech velká rekonstrukce, která následně zajistí pohodlněj-
ší a modernější přesun cestujících, kteří denně pendluji mezi 
Prahou a okolními městy a obcemi, do budoucna bude také 
výstupní a nástupní stanicí spojující centrum města s letištěm. 
Z dosavadních sedmi kolejí se nádraží rozroste na devět s ná-
stupišti. 

Pro maximální zlepšení dostupnosti z oblasti Florence a hlavního 
nádraží zde bude vybudována platforma nad kolejištěm, kte-
rá kromě propojení těchto míst bude bude sloužit jako vestibul 
s eskalátory, schodišti a výtahy na jednotlivá nástupiště. Platfor-
ma naváže na již stávající zástavbu a její část bude osazena ze-
lení, čímž vznikne nová klidová zóna v centru města. To je také 
hlavním přínosem této obří rekonstrukce nádraží, dále zůstane 
i přímý vstup do metra linky B nebo přestup na tramvaje.

V rámci právě probíhající stavby „Modernizace a dostavba 
ŽST Praha Masarykovo nádraží“ budou během prázdnin od 
1.7. do 31.8.2024 probíhat stavební práce na obnově želez-
niční trati v oblasti „Sluncová“ v Praze. Kvůli těmto pracím ne-
budou linky S2 a S22 moci zajíždět do stanice Masarykovo 
nádraží a budou odkloněny do stanice Praha hl. nádraží.

Ve směru ze Zelenče do Prahy zůstávají časy odjezdů i bě-
hem letních prázdnin stejné, tj. vždy v celou hodinu a 12 min.,  
42 min. a 57 min. Z hlavního nádraží do Zelenče budou vlaky 
odjíždět vždy v celou hodinu a 20 min., 36 min. a 50 min.

Modernizace a dostavba Masarykova nádraží přinese nejen 
vylepšenou infrastrukturu a lepší dostupnost, ale také oživení 
a zkrášlení městského prostoru.

Lucie Černá

Vizualizace platformy nad kolejištěm na Masarykově nádraží, foto: 
Instagram Správa železnic

Nový nadjezd  
ve Mstěticích 
v provozu
V dubnu loňského roku byly zaháje-
ny první práce na silničním nadjezdu 
u Mstětic, které byly završeny 15. květ-
na 2024 otevřením zbrusu nového 
mostu, nadjezdu přes železniční trať ve 
Mstěticích. Na trati do Lysé nebo Čelá-
kovic tak ubyl další železniční přejezd. 
Během dokončovacích prací došlo již  
15. března k první uzavírce silnice II/101, 
na kterou navazovala další od 25. dubna 
a obě se výrazně dotkly zdejší dopravy. 
Pro řidiče představovaly tyto uzavírky 
komplikace v podobě objízdných tras. 
Naštěstí však práce probíhaly podle ča-
sového harmonogramu, nedošlo tak 
k žádnému zdržení a v polovině května 
mohl být v pořádku otevřen zmiňovaný 
nadjezd. Ten představuje pohodlnější 
a především bezpečnější spojení mezi 
dálnicemi D10 a D11.

Tímto ale uzavírky v této oblasti nekončí. 
Až do konce roku 2024 zůstává uzavřena 
silnice III/1062 spojující Mstětice a Čelá-

kovice z důvodu zásobování stavby trati 
u Čelákovic nákladními auty právě s vy-
užitím této úzké komunikace. Objízdná 
trasa vede po silnici II/611 od kruhového 
objezdu u Zelenče směrem na Nehvizdy 
a dále do Čelákovic.

Je tak třeba se obrnit dostatečnou 
dávkou trpělivosti a také ohleduplnos-
ti vzhledem ke zvýšené dopravě v naší 
obci i okolí.

Lucie Černá

Nový most přes železniční trať, foto: Instagram Správa železnic



8

in
fo

rm
ac

e 
z 

ob
ce

MAS Střední Polabí

V roce 2013 oslavila MAS Střední Polabí 10 let své existence 
a oprávněně se může pyšnit velkým kusem práce. Cílem Místní 
akční skupiny, jedné z 180 působících v ČR, je rozvíjet své území 
a dosáhnout standardů, které umožní rozdělovat část evrop-
ských financí místním projektům. 

Seznam členů je různorodý: patří sem obce, školy a knihovny, 
ale také podnikatelé, fyzické osoby a právnické skupiny jako 
třeba skauti, farnosti, různé spolky.. V prvním programovém 
období v letech 2014-2020 bylo vyhlášeno celkem 29 výzev 
a rozděleny dotace v celkové výši přes 67 mil. Kč. Tím ale čin-
nosti MAS zdaleka nekončí. 

Hlavními cíli jsou ochrana venkovského prostředí, přírody, kra-
jiny a kultury v daném území. MAS také intenzivně podporu-
je rozvoj občanských iniciativ a snaží se zvýšit ekonomickou 
prosperitu a kvalitu života vč. podpory malého a středního 
podnikání, multifunkčního zemědělství, bydlení, školství, využití 
volného času, rozvoj dopravy atd. 

Kromě rozdělování peněz a vedení prospěšných projektů 
jde hlavně o spolupráci, propojování a spojování sil.

Činnost MAS se ale v poslední době rozšiřuje i na dotační 
a energetické poradenství. Nabízí třeba koordinační služby 

v oblasti zvyšování energetické účinnosti budov a energeticky 
úsporných projektů. Jedná se o asistence při podání žádosti 
o podporu v národních a evropských dotačních titulech a po-
moc při zajišťování nezbytných dokumentů.

Těchto služeb mohou členové využít například v programu 
Nová zelená úsporám Light.

MAS také pravidelně vypisuje dotační výzvy, do kterých se mo-
hou hlásit zájemci z řad jejích členů. 

Kromě těchto aktivit pořádá naše MAS také letní školu pro pe-
dagogy a zajímavé Polabské toulky přírodou, na které vás zve-
me prostřednictvím našich sociálních sítí a obecního webu. Již 
pět let také provozuje dobročinný obchod Dobromysl, z jehož 
výtěžků podporuje menší projekty. 

Zeleneč se stal členem MAS Střední polabí v roce 2019 na zá-
kladě návrhu zastupitelů Sousedů pro Zeleneč. Rozvoj spolu-
práce ale nastal teprve po roce 2022, kdy obec pod novým 
starostou Vítem Šikýřem získala dotaci na pořízení mobilního 
pódia ve výši 277 tis. Kč. Nyní obec usiluje o získání dotace na 
svahovou sekačku za 850 tis. Kč. Dotaci na odbornou učebnu 
díky zapojení obce získala naše škola.  

Další informace o aktivitách MAS Střední Polabí najdete na 
webu www.strednipolabi.cz. 

Lucie Černá

Mobilní pódium koupené z dotace od MAS Střední Polabí při oslavě Dne dětí 
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Změny od 1. 9. 2024:
Zákaz provozu nejstarších kotlů (vyšších 
než 3. třídy) v domácnostech (třídu kotle 
naleznete na výrobním štítku a v dokla-
du o kontrole technického stavu a pro-
vozu kotle).

Kontrolu technického stavu a provozu 
kotle má každý povinnost provádět jed-
nou za 3 roky, a to již od roku 2016.

Plnění obou těchto povinností podle zá-
kona o ochraně ovzduší kontrolují obec-
ní úřady obcí s rozšířenou působností.

Kontrola probíhá ve třech stupních:
Kontrola technického stavu a provozu 
zdroje (KTSP) - provádí odborně způso-
bilá osoba (technik), jednou za 3 roky, 
kotle a topidla s výměníkem 10-300 kW. 

Kontrolní činnost obecního úřadu obce 
s rozšířenou působností (OÚ ORP) ve 
vztahu k vymáhání KTSP - identifikace 

zdrojů, zjišťování informací o zdrojích, 
zajištění provedení KTSP.

Kontrola OÚ ORP na místě (vstup do 
domácnosti) - krajní možnost, podmín-
ky dle § 17 odst. 2 zákona 201/2012 Sb., 
o ochraně ovzduší.

Na co si dát pozor?
Odborně způsobilá osoba – technik 
by Vám výsledek každé tříroční kontroly 
měl předat v písemné podobě, protokol 
si uschovejte pro případnou kontrolu ze 
strany ORP.

Certifikovaný technik by měl podstatné 
údaje z kontroly Vašeho kotle zazname-
nat do centrální evidence tzv. ISPOP, do 
které mají přístup úředníci z ORP.

Co se stane, když Váš kotel nesplní 
emisní třídu? 
Obecní úřad s rozšířenou působnos-

tí Vám může uložit povinnost výměny 
zdroje v dané lhůtě – lhůta by měla re-
spektovat možnosti realizace výměny, 
případné lhůty pro vyřízení žádosti o do-
tace, umožnit výměnu mimo topnou 
sezónu

V případě nesplnění Vám v rámci správ-
ního řízení hrozí napomenutí a pokuty 
(do 50 tis. Kč, v případě dalšího provozu 
kotle i opakovaně)

Exekuce rozhodnutí
Rozhodnutí o zastavení provozu zdroje 
je krajním prostředkem, může ale být 
vhodný v situacích, kdy lze dodávku tep-
la zajistit jiným způsobem (je instalován 
např. plynový kotel)

Podrobné informace najdete na adrese  
www.zelenec.cz/aktuality.

Hana Janatová

pro nízkopříjmové domácnosti
dotace bude nižší než nyní

pro domácnosti bez rozdílu
příjmu
dotace bude nižší o desítky
tisíc korun

Snížení dotací od 1. září 2024 
pro kotle 1. a 2. emisní třídy

S podáním žádosti poradí již nyní poradci MAS nebo EKIS.

Podpora výměn bude od 1. září výrazně omezena.
Doporučujeme podat žádost do 31. 8. a instalaci případně provést později.

 www.novazelenausporam.cz

Série školení  
nejen pro 
zaměstnance 
obce
V uplynulých týdnech proběhlo v rámci 
projektu Bezpečná obec hned několik 
školení jak pro zaměstnance obce, tak 
i zaměstnance technických služeb, zá-
kladní školy a trenérů SK.

Prvním ze série bylo školení záchrany 
života pod vedením zkušeného speci-
alisty ze středočeské záchranné služby 
a záložního velitele obvaziště Martina 
Vyskočila z Čelákovic. Pod jeho vede-
ním se účastníci certifikovaného školení 
seznámili se základy první pomoci, kar-
diopulmonální resuscitací, řešení úrazo-
vých a neurologických stavů, interních 

onemocnění, podchlazení, alergických 
reakcí, dehydratace, dušení aj. Největ-
ším přínosem školení však byly praktické 
nácviky záchrany života na figurínách 
a figurantech.

Druhé neméně důležité školení reago-
valo mj. i na tragickou událost na Filozo-
fické fakultě Univerzity Karlovy z konce 
loňského roku a vzniklo ve spoluprá-
ci s Policií ČR. Pod názvem Ochrana 
měkkých cílů se přítomní dozvěděli, jak 
se chovat v krizových situacích, jako je 
např. vniknutí střelce do budovy školy, 
jak zajistit bezpečnost skupině osob či 
třídě žáků, jak informovat příslušné or-
gány a v neposlední řadě, jak se posta-
rat o zraněnou osobu v zabezpečené 
místnosti. 

Obec v rámci tohoto školení také při-
pravila koncepční plán, jak zabezpečit 
ochranu obyvatel ve veřejných budo-
vách a na prostranství obce. 

Na toto školení bude tedy v další fázi na-
vazovat také zabezpečení budov obce 
tak, aby se eliminovaly bezpečnostní ri-
zika a byly zavedeny karty budov do IZS, 
které poté mohou využít mj. hasiči při 
požáru budovy.  

Hana Janatová

Referentka se školitelem  
při školení záchrany života.
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Nové komunitní centrum 
získává ostřejší kontury
O záměru vedení obce vybudovat na návsi na břehu rybníka 
komunitní centrum (KC) se širokým využitím a s řadou funkcí 
jsme vás informovali již několikrát. Nyní vám přinášíme ostřejší 
kontury tohoto projektu. V květnovém výběrovém řízení byl to-
tiž vybrán zpracovatel architektonické studie, v níž zvítězil ná-
vrh studia Pavel Hnilička Architects+Planners. 

Vítězný návrh byl před pár dny představen zelenečské veřej-
nosti. Pojďme se podívat na to, jak bude nové zelenečské ko-
munitní centrum vypadat. 

Návrh řešení vychází ze siluety domů, které na této straně 
rybníka donedávna stály. Ctí proto venkovský charakter re-
prezentovaný sedlovými střechami, omítkou i samotným čle-
něním stavebních „hmot“ do tří částí. Autoři vítězného návrhu 
to dávají do souvislosti s erbem obce, kde jsou tři zlaté lipové 
listy a tři zelené dubové listy. „Tato symbolika nás inspirovala 
k vytvoření třech štítů, které i odrážejí jednotlivé funkce domu“, 
říká k návrhu architektka Sandra Gulázsiová. Do domu podle 
ní návštěvníky „intuitivně navádí velkorysý prosklený vstup, kte-
rý se nachází na severu z ulice Čsl. armády“. 

Srdcem bude kavárna

Objekt bude podle architektky mít hlavní osu, na které se „na-
chází samotné srdce domu a tím je kavárna. Kavárna má na 
jižní straně vybudovanou částečně krytou terasu, která vede 
přímo až nad hladinu rybníka na nově vybudované molo.“

Komunitní centrum je uvažováno jako nepodsklepené s jed-
ním regulérním patrem a dvěma podlažími v podkroví. V pří-
zemí bude umístěn víceúčelový a variabilně využívaný sál 
s kapacitou přesahující 100 osob a zázemím pro vystupující, 
dále kavárna s dominantním barem a s možností posezení 
na zahrádce směrem k rybníku. A také tu bude nová moderní 
knihovna. 

První patro budou tvořit zrcadlový sál, tři klubovny pro různé 
spolkové a vzdělávací využití,  a také prostor vhodný jako eku-
menická modlitebna. Ve druhém podkrovním patře budou 
pouze technické místnosti. 

Energeticky neutrální stavba

Nové KC je podle studia Pavel Hnilička Architects+Planners 
navrženo jako „dům s téměř nulovou spotřebou energie“. Pri-
márním zdrojem tepla a chladu tu budou zemní vrty, kterých 
bude nejspíše 5-6. Střecha bude doplněna o fotovoltaické 
panely bez výrazných výkonových špiček, ale za to s plynulej-
ším průběhem výroby během dne. Dům je navržen tak, aby 
mohl být příčně provětráván okny a stíněn zvenku. 

Upraveno bude i celé okolí KC. Budou jej okrašlovat zahradní 
a parkové prvky navržené krajinářskými architekty z brněnské-
ho studia Atregia. Kolem KC budou vysazeny trvalkové záhony, 
do nichž budou umístěny lavičky s výhledem na rybník. Severní 
břeh bude mít pozvolný spád a kolem něj a přes rybník vznikne 
prostorné molo využitelné k procházce, ale i jako podium pro 
umělecké vystoupení.  

Ladislav Mrklas
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Obecní policista 
má i v naší 
poklidné obci 
stále spoustu  
práce

Celkem třikrát během dubna a května v noci poškodila sku-
pina v bílém voze VW Caravelle plot sběrného dvora a vnikla 
dovnitř.

V dubnu i v květnu řešil obecní policista sražené zvíře, srnu 
a srnce, vždy u silnice č. III/10162 vedoucí ze Zelenče do Hor-
ních Počernic. V obou případech spolupracoval s místními 
myslivci, kteří zvíře odklidili. 

Více jak dvacet pokut obdrželi řidiči, kteří nerespektovali zá-
kaz vjezdu nákladních automobilů nad 6 tun, který v Zelenči 
a Mstěticích stále platí.

Další pokuty rozdal obecní policista za nedodržení zákazu 
vjezdu do jednosměrné ulice, ale také za nedodržení zákazu 
vjezdu všech vozidel.

V polovině dubna odjel z čerpací stanice ve Mstěticích řidič 
bez zaplacení. Řidiče se podařilo přes registr dohledat. 

Poslední dubnový den ráno se ve Mstěticích stala nehoda 
osobních aut. Celé dopoledne tak zde policejní hlídka musela 
usměrňovat dopravu. 

V noci ze 30. dubna na první květnový den odmontovala sku-
pina mladíků registrační značku u osobního vozidla v ulici Be-
zručova. Tu našly místní děti a předaly ji provozovateli lunapar-
ku u fotbalového hřiště. Díky svědomité práci našeho strážníka 
se dostala zpět k majiteli vozu.
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Evropské volby 
v Zelenči: vysoká 
účast a vítězství 
Spolu
V pořadí páté volby do Evropského par-
lamentu na celostátní úrovni skončily 
vítězstvím opozičních stran. Provázela 
je i historicky nejvyšší volební účast. První 
trend v Zelenči neplatil, druhý se naopak 
potvrdil vrchovatou měrou.  

V Zelenči přišlo 50,48 % zapsaných voli-
čů. Tím jsme se zařadili do první pa-
desátky měst a obcí s nejvyšší volební 
účastí v celé zemi, v rámci Středočes-
kého kraje patříme do první patnáctky. 
V porovnání s rokem 2019 se účast v Ze-

lenči zvedla o takřka 10 %. V absolutních 
číslech se jedná o navýšení z 856 na 
1105 zúčastněných voličů.

Na rozdíl od celého Česka v Zelen-
či s přehledem zvítězila koalice Spo-
lu s 33,75 procenty. Na druhém místě 
skončili STAN, které volilo 16,46 %. Až třetí 
místo obsadilo ANO s 13,55 %, následo-
vané Přísahou a Motoristy, pro které hla-
sovalo 10,37 %. Piráti získali 7,82 % a jako 
poslední se v Zelenči dostali přes hranici 
5 %. Pod touto hranicí skončily jak Stači-
lo! se 4,00 %, tak SPD s Trikolorou, které 
získaly 3,54 %. 

Vůbec nejvíce preferenčních hlasů ze-
lenečští voliči odevzdali Luďku Nieder-
mayerovi (69), Alexandru Vondrovi (53), 
Filipu Turkovi (51) a Janu Farskému (39).

Ladislav Mrklas

Výsledky voleb  
do Evropského 
parlamentu v Zelenči

Spolu 33,75 %

STAN 16,46 %

ANO 13,55 %

Přísaha a Motoristé 10,37 %

Česká pirátské strana 7,82 %

STAČILO! 4,00 %

SPD + Trikolora 3,54 %
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První Zelenečský trh, Jahodárna Sedlčánky

Zeleneč má pravidelný  
páteční trh
S myšlenkou pokusit se v Zelenči rozjet pravidelný trh jsme si 
jako tým komunitních koordinátorek spolu s vedením obce 
pohrával už od loňského jara. A po dlouhém roce plném pří-
jemných společenských akcí se i toto podařilo. Snažili jsme 
se pro spolupráci získat především výrobce a prodejce lokální 
a známé „značky“ z trhů z okolí a také z Prahy.

K pravidelné nebo i občasné účasti jsme oslovili velké množ-
ství výrobců, farmářů a pěstitelů. A musím přiznat, že získat ně-
koho pro nově vznikající trh v obci, v jejíž blízkosti fungují vyhlá-
šené trhy, nebylo snadné. Prozatím je tedy náš trh komornější, 
ale podařilo se nám zajistit prodejce s veškerým základním 
a důležitým sortimentem nejen na víkendový nákup.

Každý pátek tedy můžete nakoupit ovoce a zeleninu z Jaho-
dárny v Sedlčánkách, která k nám také zaváží vajíčka z volné-
ho výběhu. A kromě jejich jahod, nejlepších z okolí, i některé 
druhy ovoce od dalších pěstitelů. Maso a uzeniny nakoupíte 
z pojízdné prodejny řeznictví Marešových ze Šestajovic a pe-
čivo ze severočeského pekařství Jana Maška. Mléčné výrobky 
v bio kvalitě k nám do Zelenče vozí Farma Košík.  Pravidelně si 
také můžete pořídit med, a to buď od místního včelaře Jakuba 
Uvíry, nebo od svémyslických včelařů Šachlových, kteří mají 
své včely u Zelenečského potoka. 

Víno a vinné šťávy dodává na náš trh paní Květa, kterou znáte 
i z našich obecních akcí. Odpolední kávu se sladkou odmě-
nou v podobě palačinky po náročném pracovním týdnu  si 
můžete dát v Punk Coffee.Snažíme se vyjít vstříc i zájemcům 
o prodej svých vlastních výrobků. Z místních se k nám přidala 
paní Jarmila Chotěborská se svými polštáři, ubrusy a jiným ku-
chyňským textilem.

Nadále  hledáme a oslovujeme další a další prodejce ke spo-
lupráci na našem Zelenečském trhu, aby se nám rozrostl a byl 
pro vás atraktivnější. Naším cílem je, aby se trh stal příjemným 
místem pro nákup a setkání se se sousedy.

Věříme, že se další z vás připojí k nakupujícím na našem Ze-
lenečském trhu. Bez toho by totiž trh mohl jen stěží úspěšně 
pokračovat. Děkujeme Vám!

KOKO Jana

Zelenečské čáry přilákaly 
rekordní počet návštěvníků
Na konci dubna se na obecní louku u SK Zeleneč opět slétly ča-
rodějnice. Konaly se zde totiž Zelenečské čáry a opět přilákaly jak 
obyvatele Zelenče, tak i přilehlých obcí. Vysoká účast návštěvníků 
překonala tu loňskou, a tak byla atmosféra v úterý 30. dubna opět 
parádní. Na pódiu se střídali zpěváci a kapely jako Petra Černoc-
ká, Radka Fišarová, ABBA WORLD či Crazy Dogs. Nebyla nouze 
ani o dobré jídlo a pití od místního Bistra v Zahradě, hornopočer-
nického Dvora Čertousy, ale také skvělé Picošky nebo stálice na 
zelenečských akcích Bardotky coffee. Snad nikdo nevynechal 
možnost opéct si buřty v nově vybudovaných ohništích nebo se 
vyfotit u čarodějnického fotokoutku. Nechyběl ani bohatý pro-
gram pro děti. Věříme, že si všichni přišli na své a skvěle se bavili. 
Duo komunitních koordinátorek KOKO už nyní pracuje na pro-
gramu pro příští rok a opět to bude stát za to.      
 redakce

ZELENEČSKÝ TRH  
před obecním úřadem (15.00–18.30)

červenec a srpen
12. 7.             26. 7.             9. 8.            23. 8. 

             
Od září opět pravidelně každý pátek

 Malé čarodějnice na Zelenečských čárách

Staročeské máje 
Více jak osmdesátiletá tradice Staro-
českých májů, s menšími přestávkami, 
pokračovala i letos. Slavnost začala tra-

dičně již v pátek 24. května zdobením 
a postavením májky na fotbalovém hři-
šti SK Zeleneč. V sobotu od rána až do 
pozdního odpoledne procházel vesnicí 
průvod krojovaných za doprovodu ka-
pely Kmochověnka. Večer nechyběla 

zábava jako každoročně pod širým ne-
bem v areálu fotbalového hřiště. Už nyní 
se těšíme na příští rok a pokračování 
této tradice.

redakce
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Současný vzhled vlakové zastávky 

Vlaková zastávka Zeleneč: 
110 let od založení  
1914 – otevřena, 2024 – čtyři vlaky za hodinu

Vlaková zastávka Zeleneč slaví. Před 110 lety byla slavnostně 
otevřena. Stalo se tak v rámci provozu Severozápadní dráhy, 
kterou prováděla jedna z největších dopravních společnos-
tí v Rakousko-Uherské monarchii - Rakouská severozápadní 
dráha. Ta již roku 1871 postavila trať Denisovo nádraží (Severo-
západní nádraží v Praze na Těšnově) – Lysá nad Labem - Velký 
Osek.  Nejdříve šlo o jednokolejnou dráhu, až v roce 1925 byla 
položena druhá kolej.

Otevření osobní zastávky Zeleneč v roce 1914 mělo pro obec 
velký význam. Vždyť spojovací silnice z Dřevčic přes Zeleneč 
do Šestajovic byla ještě roku 1841 v tzv. stabilním katastru 
označena jako polní cesta. „V roce 1919 bylo dáno v Zelenči 
do provozu nákladiště pro nakládání a vykládání vagono-
vých zásilek,“ píše se v kronice obce Zeleneč. „Při podzimních 
hospodářských pracích sváží se řípa z blízkého okolí na zdejší 
železniční nákladiště. Silnice jsou pak velmi rozježděné a plné 
bláta. Spojovací silnice bude se konečně dláždit. Obec touto 
úpravou získá na vzhledu a zelenečské bláto přijde o svou po-
věst,“ uvádí se dále v kronice. 

Výstavba Severozápadní dráhy se dotkla i nedalekých Mstětic. 
„V letech 1870-1873 postavena na zdejším katastru trať, ten-
kráte odbočka hlavní trati Severozápadní dráhy. V čísle popis-
ném 26 vznikla i nádražní budova. Brzo po výstavbě trati po-
stavil naproti nádraží roku 1874 Hlíza z Nehvizd hostinec, který 
nese čp. 28,“ popisuje se v kronice Mstětic. Ty byly spojeny se 
Zelenčem novou silnicí až od roku 1898.

Nejvýznamněji se do podoby vlakové zastávky v Zelenči po-
depsala modernizace stávající trati, která probíhala od jara 
2020. Výsledkem je moderní nástupiště i zrekonstruovaná če-

kárna. Nadále se však na železniční zastávce v Zelenči nepro-
dávají jízdenky, odbavení cestujících je prováděno ve vlaku. 

Od prosince pak bude zelenečská zastávka obzvlášť v provo-
zu. Vlaky zde podle návrhu jízdního řádu tratě 232 pro obdo-
bí od 15. 12. 2024 budou zastavovat každých patnáct minut 
(s odjezdy ze Zelenče na Prahu vždy v 04, 19, 34 a 44). Navíc 
vlaky budou vzhledem k dlouhodobé rekonstrukci Masaryko-
va nádraží jezdit na Hlavní nádraží (a velká část z nich pokra-
čovat ve špičce do Strančic). O víkendu zůstávají dva vlaky za 
hodinu. Ovšem jestliže doposud byly závory na železničním 
přejezdu dole většinou šestkrát za hodinu, pak od prosince to 
bude dvanáctkrát, jelikož přes Zeleneč budou pravidelně jez-
dit rychlík na Hradec Králové a spěšný vlak na Kolín. Ani jeden 
z nich však nebude v Zelenči zastavovat. 

Lubor Černohlávek

Zelenečští jubilanti
Svá významná životní jubilea slaví v měsíci květnu a červnu 
tito zelenečští občané. Přejeme Vám mnoho radosti, pevné 
zdraví a krásné okamžiky s vašimi nejbližšími a přáteli.

Bedřich Dlouhý 

Václav Vaněček

Zdeňka Bradáčková

Antonín Kočevár

Eva Hrušková

Vlasta Husincová

Blanka Hříbalová

Alena Podlipská

Vladimír Šafránek

Ludmila Veselá
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Horní Počernice – 
východ: nové 
město pro 10 000 
lidí za humny 
Zelenče

V blízkosti Zelenče, na výjezdu z Horních 
Počernic směrem na Nehvizdy, vyroste 
nové město. Odbor územního rozvoje 
Magistrátu hl. m. Prahy už schválil územ-
ní studii, která počítá se zastavěním ob-
lasti o rozloze 196 hektarů, která je nyní 
využívána především k zemědělským 
účelům. „Územní studie je klíčovým do-
kumentem pro rozvojové území Horní 
Počernice – východ,” říká Mgr. Petr Měš-
ťan, starosta městské části Praha 20, 
která zahrnuje území Horních Počernic.

Kdy vznikl plán rozšířit území městské 
části Horní Počernice směrem na vý-
chod k části zvané Sychrov?
O územní studii Horní Počernice žádaly 
už někdy v roce 2017, ale magistrát na ní 
začal pracovat až v roce 2021. Územ-
ní plán je však platný už od roku 2000 
a umožňuje výstavbu tímto směrem. 
Bohužel ve velkém rozsahu přes 100 
hektarů.

Proč bohužel?
Předchozí vedení městské části se po-
koušelo toto území vrátit na ornou půdu, 
což už není možné. Platí tedy schválený 
územní plán. Ten definuje zastavitelné 
území. A říkám bohužel v tom smyslu, 
že už teď trpíme v Horních Počernicích 
nadměrnou dopravou, kterou generují 
především obce ve Středočeském kra-
ji. Náchodská ulice je přetížená a my 
musíme doplnit chybějící dopravní in-
frastrukturu a vybavenost, abychom po-
mohli zmírnit dopady na naše občany. 
Předpokládá to zejména vznik mimo-
úrovňové křižovatky Beranka na dálnici 
D11 a její propojky směrem na jih do uli-
ce Ve Žlíbku. V tom vidím velký potenciál. 
Ale musíme na to jako městská část do-
hlédnout, aby stavby komunikací vznikly 
v co nejkratší možné době.

Proto jste chtěli mít k dispozici územní 
studii?
Ano. Potřebovali jsme mít studii, ve které 
by byla řešená doprava, a mohli jsme vý-
stavbu soukromých investorů korigovat. 
Vzhledem k tomu, že půjde o skokový 
nárůst obyvatel, tak tam musí vzniknout 

například základní a střední škola. Záro-
veň vnímáme potřeby občanů v rámci 
zvyšování sociální a zdravotnické péče, 
takže se snažíme jednat s investory 
a chceme, aby v této lokalitě vznikla po-
liklinika. Stejně tak usilujeme o další dopl-
nění občanské vybavenosti např. o krytý 
bazén, dostatek zeleně a cykloprostupu 
daného území. Tyto věci jsou pro nás pri-
oritou a budeme je prosazovat. 

To znamená, že jde o noty pro jednání 
s investory a developery?
Dá se to tak brát. My jsme moc rádi, že 
studii máme, protože investorům mů-
žeme říci, ať postupují podle schválené 
studie, kde je uvedeno, co by měli dodr-
žet a v jakém rozsahu. 

Na kolik obyvatel se Horní Počernice 
rozrostou? V Horních Počernicích žilo 
podle posledních statistických údajů 
z roku 2023 celkem 17 378 obyvatel.
S novou plánovanou výstavbou se v ex-
trémní variantě blížíme k číslu 30 000 
obyvatel. To už je pěkné bývalé okres-
ní město, takže je jasné, že i občanská 
a dopravní vybavenost městské části by 
měla být tomu odpovídající. 

Zvládne obsloužit zhruba 10 000 no-
vých obyvatel Horních Počernic čistič-
ka odpadních vod v Čertousích?
Ne. Už nyní máme na čističce v Čertou-
sích stop stav a nelze připojovat ani nové 
rodinné domky. Větší kapacitu bude mít 
až v roce 2028, takže máme ještě čas 
vyjednávat s investory, jaké bychom rádi 
měli Horní Počernice v budoucnu. První 
stavby by tedy mohly vzniknout v horizon-
tu do 5 let a k zastavění celého území do-
jde podle mého předpokladu do 20 let. 

Je v plánech i nová železniční zastávka 
Čertousy?
My se o to snažíme, protože v tom vidí-
me potenciál. Chceme, aby na straně 
mezi tratí a Náchodskou bylo vytvo-

řeno kapacitnější parkoviště P+R, kde 
by mohli i Středočeši nechat auto, na-
stoupit do vlaku a komfortně se dostat 
za 18 minut do centra Prahy. To je rychlé 
a funkční řešení, které lze při dobré vůli 
v brzké době udělat. Zároveň stále po 
Praze požadujeme, aby byla prodlouže-
na trasa metra B a vytvořeny dvě zastáv-
ky – v Horních Počernicích. 

Počítá se i s využitím bývalých kasáren 
na kopci Bílý vrch nad Čertousy?
Ne. Vím, že to je pomník minulosti 
a chceme s tím něco udělat. Jsme ale 
vlastníky jen části pozemku, máme asi 
8 000 m2 a jednáme s dalšími vlastníky, 
jak s tímto územím naložit. 

Je v plánech i propojení silnice vedoucí 
ze Zelenče přímo do průmyslové zóny 
v Horních Počernicích? Před čističkou 
v Čertousích by se mohla napojit na 
silnici K Zelenči…
O to usilujeme. Toto plánované propoje-
ní by sloužilo pouze pro osobní dopravu, 
obavy občanů z nákladní dopravy jsou 
liché. Středočeský kraj v tom nevidí pro-
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Starosta Horních Počernic Petr Měšťan
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blém a pevně doufám, že v tom nebude 
vidět problém ani Zeleneč. Jeden z na-
šich cílů je realizace této propojky co nej-
dříve. 

V rámci studie území Horní Počer-
nice – východ je vyznačena silnice, 
která obkrouží novou výstavbu, spojí 
Náchodskou, dálnici D11 a kolem Hu-
mmer centra pokračuje do ulice Ve 
Žlíbku. Neplánovali jste propojit tuto 
spojku i s komunikací, která je pláno-
vána na poli mezi Šestajovicemi a Klá-
novicemi? To by odvedlo spoustu aut, 
která nyní jezdí po Náchodské…
Mrzí nás negativní postoj obce Šestajo-
vice a městské části Klánovice k realizaci 
této plánované a tolik potřebné komuni-
kační propojce. Snažím se to pochopit 
z pohledu místních obyvatel, kterých by 
se mohla zvýšená doprava dotknout. Ale 
zároveň je to pro mne nepochopitelné, 
protože občané Šestajovic, tak i Kláno-
vic často jezdí přes Horní Počernice a tím 
nadměrně zatěžují naše komunikace. 
Navíc na území u Klánovic, které je stále 
katastrem Horních Počernic, se plánuje 

vysokorychlostní trať, která úplně změní 
ráz krajiny. Tak doufám, že potom bude 
pro šestajovické i klánovické obyvatele 
už alternativa propojky přijatelná.  

Takže se Horní Počernice budou ča-
sem rozšiřovat až ke Klánovicím?
Katastrální území Horních Počernic pa-
radoxně vede až za dálnici D11, k prvním 
domům v Klánovicích. Až u nich končí 
zastavitelné území Horních Počernic. 
Plánuje se tam výstavba 80 rodinných 
domů a ty musíme nějak obsloužit. Bude 
to silnicí přes mimoúrovňovou křižo-
vatku Beranka a mostem přes budoucí 
vysokorychlostní trať. Takže může vznik-
nout situace, že silnice skončí u Klánovic 
a dále nás s komunikačním napojením 
Klánovice a Šestajovice nepustí. Pak 
snad zvítězí rozum. 

Chystáte nějaké řešení sjezdu z mla-
doboleslavské dálnice na Horní Počer-
nice, kde pravidelně stojí kolony aut už 
na dálnici a je to více než nebezpečné?  
Máme bohužel velkou průmyslovou 
zónu, jednu z největších v Praze. Celou 

dobu řešíme s Magistrátem hl. m. Prahy 
a Ředitelstvím silnic a dálnic možnost 
druhého napojení do průmyslové zóny 
z D10. Bohužel jsou tam těžce překo-
natelné technické problémy, takže se 
plánuje zkapacitnění stávajícího sjezdu. 
D10 se totiž do budoucna bude roz-
šiřovat na tři pruhy. Řešením by mohl 
být i sjezd z připravovaného Pražského 
okruhu na úseku 520, který pokračuje 
dále na Satalice.

Co máte v Horních Počernicích aktu-
álně za největší projekt?
Doděláváme naši největší investici – 
sportovní halu v Jívanské ulici. To byla 
velká výzva a jsem rád, že se nám drti-
vou většinu financí podařilo sehnat přes 
dotační prostředky. Na podzim pak za-
čneme stavět nový bytový dům. Chtěli 
bychom získat do majetku městské čás-
ti přírodní koupaliště a začít s jeho revi-
talizací. A dokončili jsme studii přístavby 
školní jídelny a družiny u základní školy 
a gymnázia Chodovická.

Rozhovor vedl Lubor Černohlávek  
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Vizualizace rozšíření Horních Počernic
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Úspěchy našich inline 
rychlobruslařů navzdory 
překážkám

Milí obyvatelé Zelenče,

ráda bych se s Vámi podělila o skvělé úspěchy, kterých jsme 
dosáhli s naším oddílem kolečkového in-line rychlobruslení. 
Jsem trenérka tohoto sportu a přestože v naší obci nemáme 
zcela ideální sportoviště, dokázali jsme letos konkurovat ev-
ropské špičce.

Během letošní závodní sezóny jsme se zúčastnili několika 
závodů evropského poháru a naši závodníci ze Zelenče do-
sáhli vynikajících výsledků. Mezi naše nejvýznamnější závody 
patřily:

•  Gross-Gerau, Německo: Jáchym Podlipský (dorost)  
1. místo, Tereza Otová (kadetka) 17. místo, Amálka Káninská 
(kadetka) 36. místo, Markéta Peterová (žákyně A) 3. místo, 
Anežka Vrbová (žákyně A) 10. místo, štafeta 1. místo (Pete-
rová, Vrbová)

•  Gera, Německo: Jáchym Podlipský (dorost) 1. místo, Mar-
kéta Peterová (žákyně A) 1. místo, Anežka Vrbová (žákyně A) 
3. místo, Natálie Maříková (žákyně A) 19. místo, Tereza Otová 
(kadetka) 14.místo, Richard Štefanka 9. místo, (žák B), David 

Ota 7. místo (žák B), Team sprint 1. místo (Podlipský, Brejcha, 
Holubec), 14. místo (Dykastová, Otová, Krejčí)

•  Wörgl, Rakousko: Jáchym Podlipský (dorost) 1. místo, Mar-
kéta Peterová (žákyně A) 2. místo, štafeta 2. místo (Podlipský, 
Brejcha, Holubec)

Na všech těchto závodech jsme se setkali s evropskou elitou 
a naši sportovci prokázali, že mají nejen talent, ale i obrovskou 
chuť a odhodlání. Výbornými výsledky se Jáchym Podlipský 
nominoval do reprezentace ČR na mistrovství Evropy, které 
proběhne v červenci v Belgii .

Naše úspěchy jsou o to cennější, že trénujeme v podmínkách, 
které nejsou pro tento náročný sport úplně ideální. V Zelenči 
nemáme adekvátní sportoviště, což nám značně komplikuje 
přípravu. Přestože nám chybí specializovaná dráha, našim zá-
vodníkům to nezabránilo dosáhnout skvělých výsledků.

Věřím, že kdybychom měli v Zelenči vhodnější sportovní zá-
zemí, mohli bychom přilákat ještě více nadějných sportovců 
a posunout náš oddíl na ještě vyšší úroveň. In-line rychlobrus-
lení není v České republice příliš známé, ale jsem přesvědče-
na, že díky našim úspěchům by si našlo mnoho nových fa-
noušků a potenciálních závodníků.

Děkuji všem za podporu a doufám, že i nadále budete sledovat 
a podporovat naše mladé talenty. Společně můžeme vytvořit 
lepší podmínky pro rozvoj tohoto krásného sportu i v naší obci. 
 
 Andrea Podlipská

Závodníci in-line rychlobruslení včetně 
zástupců ze Zelenče

Závodníci in-line rychlobruslení včetně zástupců ze Zelenče
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chuť a odhodlání. Výbornými výsledky se Jáchym Podlipský 
nominoval do reprezentace ČR na mistrovství Evropy, které 
proběhne v červenci v Belgii .

Naše úspěchy jsou o to cennější, že trénujeme v podmínkách, 
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přípravu. Přestože nám chybí specializovaná dráha, našim zá-
vodníkům to nezabránilo dosáhnout skvělých výsledků.

Věřím, že kdybychom měli v Zelenči vhodnější sportovní zá-
zemí, mohli bychom přilákat ještě více nadějných sportovců 
a posunout náš oddíl na ještě vyšší úroveň. In-line rychlobrus-
lení není v České republice příliš známé, ale jsem přesvědče-
na, že díky našim úspěchům by si našlo mnoho nových fa-
noušků a potenciálních závodníků.

Děkuji všem za podporu a doufám, že i nadále budete sledovat 
a podporovat naše mladé talenty. Společně můžeme vytvořit 
lepší podmínky pro rozvoj tohoto krásného sportu i v naší obci. 
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Závodníci in-line rychlobruslení včetně 
zástupců ze Zelenče
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Příroda se venku definitivně probudila a zvěř v naší zeleneč-
ské honitbě čeká období plné rodičovské péče. Kdo se stará 
o vlastní potomky, tak dobře ví, že je to poměrně psychicky 
i fyzicky náročné období samo o sobě, natož pak, když vám 
začne okolí ještě přidělávat práci. A to je přesně to, čemu 
bychom se u zvěře měli vyhnout. Než se pustíme do popisu 
mechanismů péče o mláďata některých hojně zastoupených 
druhů v našem okolí, je dobré si zopakovat zásadní pravidlo, 
které je nutné dodržovat, když náhodou máme to štěstí a na 
mládě venku narazíme. Dovolil bych si zde použít velmi prostý 
a výstižný text Pokáčovi písně, který zní: „Nešahej na mě, neša-
hej na mě, dej ty svý pracky pryč!“

Proč je toto pravidlo tak důležitě si vysvětlíme nejlépe na srnčí 
zvěři. Srny kladou 1-2 srnčata, která první dva týdny zůstáva-
jí na místě a matka je chodí v pravidelných intervalech krmit. 
Jedná se o evolucí vybroušený systém antipredačního chová-
ní. Mládě, které je schované v husté vegetaci téměř nešíří pach 
a pro predátory (v našem okolí je to především liška obecná) je 
velmi složité ho najít. Zajímavostí je, že pokud srna zaregistruje 
například lišku blížící se k místu s mládětem, dokáže ji velmi 
prudce a nekompromisně zahnat pryč. Nyní si představme, 
že na srnče narazíme zrovna my nebo náš pes. Je evidován 
nespočet případů, kdy se lidem mláděte zželelo a srnče od-
nesli pryč do záchranné stanice anebo hůř, rozhodli se ho od-
chovat sami, čímž ho odsoudili k téměř jisté smrti. Případně 
mládě zůstalo na místě, ale děti si ho chtěli alespoň lidově ře-
čeno poňuchňat, což s velkou pravděpodobností znovu vede 
k úhynu mláděte. Srna se totiž brzy vrátí na místo, aby srnče 
nakojila, ale naše ňuchňání na něm zanechalo spoustu cizího 
pachu. To matku znejistí, sebere se a mládě opustí. To násled-
ně umírá hlady nebo skončí jako oběť predátorů.

Podobný mechanismus využívají i zaječky, které svá mláďata 
odkládají a vrací se k nim, aby je nakojila. A stejně jako v před-
chozím případě může jakákoliv lidská manipulace způsobit 

jejich úhyn. Trochu jiná situace je u bažantích slepic, kde je 
největší nebezpečí vyplašení matky z hnízda, protože mláďata 
bažantů jsou po narození velmi choulostivá na prochladnutí 
a opakované plašení matek, které může vzniknout například 
při venčení psů, se může stát pro kuřata osudným.

Jsou ale samozřejmě situace, kdy se vyplatí zasáhnout nebo 
zavolat někoho z místních myslivců nebo rovnou ze záchran-
né stanice. Především se jedná o zranění živočichů, u ptáků se 
často jedná o poranění křídel nebo zásahy elektrickým prou-
dem. U savců to často bývají poranění, které vzniknou po srážce 
s jedoucím vozidlem, případně pojezdy zemědělské techniky. 

Na závěr si dovolím jednu zajímavost. Věděli jste, že existují ptá-
ci, kteří dokážou simulovat? Jedná se například o kulíky nebo 
sluky. Když tyto druhy pečují o mláďata a dojde k napadení pre-
dátorem, svěsí křídla, začnou je tahat po zemi a utíkají směrem 
od hnízda pryč. Predátor je vyhodnotí jako snadnou kořist a ná-
sleduje jejich pohyb. Touto strategií rodiče ochrání své potom-
ky, protože sami jsou nakonec schopni z nebezpečí vyváznout.

Michal Vlk

zdroj: Václav Myslivec

ŠÉFKUCHAŘE/KUCHAŘE

Náplň práce:

•  příprava teplých jídel pro školní 
jídelnu a mateřskou školu  
(cca 700 porcí, výběr ze dvou jídel)

•  výrobu chlazených balených jídel 
do výdejního automatu, občasné  
zajištění obecních akcí v rámci  
vedlejší hospodářské činnosti

•  dodržování HACCP a BOZP
•  provádění inventur
•  tvorba jídelních lístků, dodržování 

spotřebního koše a normování jídel –  
úzká spolupráce s vedoucím školní  
jídelny.

 

Požadujeme:

•  praxi v oboru min.5 let  
(závodní či školní stravování výho-
dou)

•  schopnost týmové práce, praco-
vitost, spolehlivost a samostatnost 
při plnění pracovních úkonů

•  minimální středoškolské vzdělání – 
výuční list

•  trestní bezúhonnost 

Nabízíme:

•  Stabilní zaměstnání ve školní jídel-
ně

•  Jistotu pravidelné výplaty
•  Pracovní doba PO – PÁ, jed-

nosměnný ranní provoz
•  Předpokládaný plat v rozmezí 

40.000 - 65.000 dle praxe a výtěž-
ku z VHČ

•  Místo výkonu Školní jídelna Zeleneč
•  Typ úvazku na HPP
 
Kontaktní osoba:

Petra Moravečková, tel. 605 295 658

do nově vznikajícího týmu, kteří mají sílu a chuť zlepšit kvalitu školního stravování.

Pro Školní jídelnu Zeleneč, příspěvkovou organizaci obce Zeleneč hledáme
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Zelenečský „trojúhelník“ 
patřil v polovině května 
běžcům
Tedy, abych to upřesnila, nikoli těm rekreačním, které zde potká-
váme každodenně, ale tentokrát malým i velkým závodníkům, 
kteří zde na tratích délky již od 50 metrů závodili v 12. ročníku Běhu 
pro zdraví. Už na počátku této již tradiční akce stála myšlenka 
rozhýbat děti, aby si mohly i bez členství v atletickém oddíle zkusit 
běžecké závody. A nejenom děti… I maminky a tatínci na tratích  
2,4 respektive 5 kilometrů si okusili závodní atmosféru, které 
napomáhali i diváci přímo vedle závodní trati. Právě v těchto 
kategoriích nastávají velké souboje mezi běžci s vítěznými am-
bicemi, ale my jsme především rádi za závodníky, kteří se jdou 
proběhnout jen tak pro radost. Úplně každičký závodník je totiž 
lepší než ten, který zůstal sedět jen tak doma. Bohužel v dneš-
ní době je velmi těžké motivovat děti k pohybu a bez vedení 
a podpory doma či ve škole by to nešlo. O to víc je smutné, když 
v některých kategoriích jsou jen děti z oddílu atletiky v Šestajo-
vicích, místní atlety by člověk hledal jen těžce. Součástí závodu 
byly i letos koloběžkové štafety, a do budoucna s nimi budeme 
opět počítat. Za organizaci závodu děkujeme Andree Podlip-
ské, která, mimo jiné, vede v Zelenči atletické kroužky, a pořádá 
i letní atletické příměstské tábory. 

Jak řekl zakladatel moderních Olympijských her, Pierre de 
Coubertin, „Není důležité vyhrát, ale bojovat čestně a ze všech 
sil.“ My jsme tedy rádi, že všichni zúčastnění bojovali čestně, 
a i proto odměnu dostal i ten úplně poslední závodník. A nejen 
on, v duchu olympijské myšlenky jsme se letos rozhodli udělit 
i jednu cenu fair play, a to Fandovi K. ze 4.C, který, místo boje 
o lepší umístění v závodě, šel pomoci kamarádovi, kterému se 
nedostávalo dechu. To je pro nás opravdový závodník.

Když zde mluvím o zakladateli Olympijských her, musím zmí-
nit i druhou akci, kterou se nám podařilo na přelomu května 
a června uspořádat. Letošní Den dětí měl podtitul Olympijské 

Hry v Zelenči, a odkazoval se na nadcházející letní olympiádu 
v Paříži. Po letech pod vedením Daniely Červenclové (za což jí 
tímto velmi děkujeme) byl Den dětí letos uspořádán pod vede-
ním Kristýny Kovářové, která se velmi dobře zhostila této role. 
Jde o naši každoročně největší akci, a tak rozhodně není jen 
o jednom člověku, naopak, podílí se na ní přes 40 dobrovolníků 
a dalších téměř 40 dětí ze druhého stupně Zelenečské Základ-
ní školy, kteří nám pomáhají obsluhovat soutěžní stanoviště pro 
menší děti a za to jim patří ohromný dík. Jim bylo také slíbeno, 
že bude vyhlášen nejaktivnější dobrovolník, kterým se stává Da-
vid L. z 6.B, na kterého po prázdninách čeká malé překvapení.

Celý týden před zahájením Olympijských Her (v Zelenči…) jsme 
bedlivě sledovali, jak si s námi počasí zahrává, ale i díky nasa-
zení všech přítomných jsme se rozhodli již rozjetou akci uspo-
řádat. Počasí nás překvapilo asi patnácti minutovou sprškou 
hned v počátku, poté se naštěstí umoudřilo, v závěru si to ale 
naopak vynahradilo přívalovým deštěm. Kluci z technických 
služeb se brodili proudy vody a skládali naše, i obecní vybave-
ní, a všichni dobrovolníci, kteří pomáhali vše balit a nakládat 
do aut, dorazili tentokrát domů skrz na skrz mokří. Nicméně 
jsme ale všichni byli moc rádi, že se celá akce podařila, a děti 
mohly oslavit svůj den – ať už veřejným vystoupením na podiu, 
soutěžemi nebo závěrečným broděním se v hasičské pěně, 
kterou nám přivezli hasiči ze Satalic.

Ráda bych ještě jednou poděkovala úplně všem, kterým není 
lhostejné, že se v naší obci akce pro děti konají, a rádi přijdou 
přiložit ruku k dílu, nehledě na počasí. Stejně jako se závodníky, 
i dobrovolníky je čím dál těžší získávat, a jsme tak za každého 
moc vděční. Díky vám všem pomocníkům a lidem, kteří nám 
dobrovolničí! S některými z Vás se uvidíme na Školkové Zahrad-
ní slavnosti či na Vítání prvňáčků první školní den, a Vás ostatní 
zveme na hobby cyklo závody – jako vždy v tradičním termínu 
třetí zářijovou neděli. I tak nás sledujte na webu a na sociálních 
sítích, ať Vám nic neunikne. 

Mějte všichni hezké nejenom olympijské léto. 

Olga Nováková – Spolek rodičů a přátel ZŠ a MŠ Zeleneč

Start závodu dětí
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Zelenečská 
akademie 
pomáhá seniorům
V dnešní době stále více seniorů hledá 
způsoby, jak si udržet aktivní a smysluplný 
životní styl. Jedním z takových míst, které 
nabízí bohatý program pro starší genera-
ci je Zelenečská akademie. Stala se dů-
ležitým centrem vzdělávání a společen-
ského života pro seniory v obci Zeleneč.

Napadlo by vás, že úvodní řádky vytvo-
řila umělá inteligence? S možnostmi 
jejího využití ale i zneužití nás seznámil 
Mgr. Jan Ilek na jedné z přednášek po-
řádaných v jarních měsících v rámci Ze-
lenečské akademie. 

Na prvním setkání jsme se mimo jiné 
dozvěděli, jak správně darovat nemo-

vitost, zda je výhodnější řešit majetkové 
poměry za života nebo to nechat na 
dědické řízení, jestli se platí darovací či 
dědická daň. 

Jaké výzvy a rizika přináší digitální svět 
pro starší generaci a jak se jim můžeme 
vyhnout? S nejčastějšími formami pod-
vodů na internetu nás seznámila ve své 
přednášce prap. Veronika Borovičková. 
Na konkrétních příkladech z policejní 
praxe ukázala, jak se jim bránit. Vzhle-
dem ke stále rostoucímu počtu pod-
vodů ve virtuálním prostoru a stále větší 
vynalézavosti kyberšmejdů je nezbytné 
být v prostředí internetu velmi obezřetní. 

Přesahují na váš pozemek větve od sou-
seda a padá k vám listí a ovoce? Ob-
těžuje vás štěkotem pes ze sousedství? 
Kdo se má starat o údržbu společného 
plotu? Na tyto a mnoho dalších otázek 
jsme dostali odpověď na třetí přednáš-
ce, která se týkala sousedského soužití. 

V digitální době je kybernetická bez-
pečnost tématem, kterému je třeba 
věnovat zvláštní pozornost. Proto bylo 
poslední setkání opět zaměřeno na 
tuto oblast. Obdivovali jsme, co umí 
umělá inteligence, a také jsme poznali 
její úskalí, když se dostane do nespráv-
ných rukou. Mluvilo se také o ohrožení 
bankovních účtů, falešných slevách 
a nebezpečných nabídkách na výhod-
né investice. 

Během uplynulých tří měsíců jsme získali 
spoustu užitečných informací z oblasti 
práva a kybernetické bezpečnosti, kte-
ré nejen nám seniorům, ale i mladším 
účastníkům mohou pomoci v každo-
denním životě. Navíc jsou tyto akce skvě-
lou příležitostí k setkání s přáteli, poznání 
nových lidí a získání nových vědomostí. 
Všichni se už teď těšíme na další zajíma-
vá setkání. 

Irma Hakenová, členka Klubu SEN

Beseda o Nástrahách každodenního života

Organizátoři Zelenečské akademie 
však připravili nejen přednášky pro 
seniory, ale také besedy se zajímavý-
mi lidmi pro širokou veřejnost. Sama 
jsem se zúčastnila dvou cestovatel-
ských promítání – o Azorech a Made-
iře a druhou pro nás připravila paní 
Jana Wolfová o různých místech světa. 
Tato mě obzvlášť zaujala, i když se mě 
již takové  cestování netýká. Vyprávě-
la a promítala, jak v období asi 10 let 

cestovala nejdříve s manželem, potom 
s jedním, později se dvěma a nakonec 
s třemi dětmi. Bylo to velmi krásné dí-
vat se jak ty dětičky nejdřív na zádech 
rodičů v batohu, později jak  po svých 
zvládají docela velké překážky a jsou 
šťastné a většinou vždy s úsměvem. Sa-
mozřejmě, že takovýto způsob cesto-
vání nemůže dělat každý, ale podívat se 
na krásná místa světa s aktivními lidmi 
je vždy zážitek.  

Bylo to moc krásné vyprávění, škoda jen, 
že byla malá účast. Přesto paní Wolfová 
věnovala besedě plně svou iniciativu 
a odpovídala na všechny otázky které 
jsme pokládali. Je mi líto, že iniciativa lidí 
kolem Akademie neosloví více občanů 
střední generace. Naši senioři v Zelenči 
jsou dost aktivní a jsou také často vidět 
i na těchto besedách.   

Hana Malevičová, členka Klubu SEN
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Krása a historie 
Mělníka

Náš výlet začal krásným počasím, ide-
álním pro návštěvu zámku na Mělníku 
a prohlídku soutoku řek Labe a Vltavy. 
Výhled z vrcholu na obě řeky byl úchvat-
ný, pod námi se rozprostírala vinice, kde 
se pěstovalo víno už za Karla IV. Bylo to 
jako pohled do historie.

Poté jsme absolvovali prohlídku zámku, 
kde dodnes žijí Lobkovicové. Naše prů-
vodkyně byla velmi znalá a díky ní jsme 
se dozvěděli mnoho zajímavých infor-
mací o historii i současnosti tohoto mís-
ta. Po chutném obědě jsme se přesunuli 
k Regionálnímu muzeu, kde nás čekala 
spousta zajímavostí o historii Mělníka, 
ale skutečným vrcholem byla výstava 
kočárků ze zaniklé Liberty. Mnozí z nás 
v těchto kočárcích vozili své děti, a vi-
dět zde i starší modely, ve kterých nás 
vozili naši rodiče, bylo dojemné. Dětské 

hračky na výstavě nám připomněly naše 
vlastní dětství a mládí.

Nakonec jsme se osvěžili výbornou zmr-
zlinou a vydali se na cestu domů. Výlet 
do Mělníka byl plný krásných výhledů, 
historických zajímavostí a nostalgických 

vzpomínek. Už se těšíme na další dobro-
družství, které můžete sledovat také na 
stránkách www.spcch.cz/zo-jirny 

Eva Pilátová

SPCCH  ZO Jirny, Šestajovice, Zeleneč

Spolek u vyhlídkové místa v Mělníku
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Ohlédnutí  
za školním rokem 
v mateřské škole

Ani jsme se nenadáli a školní rok se blíží 
ke svému konci. Než začnou letní prázd-
niny, poohlédněme se zpět, protože 
školní rok v mateřské škole byl plný akcí 
pro děti i jejich rodiče.

Hned na začátku roku jsme se již dle 
tradice vydali s nejstaršími dětmi po 
stopách blanických rytířů na horu 
Blaník. Aby mladší děti nepřišly zkrát-
ka, přijeli do školky dravci. Děti se tak 
seznámily se životem dravých ptáků. 
V ekocentru Huslík jsme byli s dětmi 
poprvé a věříme, že ne naposled.  Ne-
jen, že sídlí uprostřed poděbradských 
lesů, ale ještě jsme se hodně dozvěděli 
o práci záchranářů zvířat. A protože už 
hezkého počasí ubývalo, vydali jsme se 
za kulturou. Divadlo v Horních Počer-

nicích nabízí výpravná představení pro 
děti malé i větší.

 Na začátku adventu byly školkou pořá-
dány vánoční dílny.  Zde si děti s rodiči 
užily hezké dopoledne, ve kterém si spo-
lečně vyrobili vánoční výzdobu do svých 
domovů. Mikulášská nadílka se letos již 
podruhé konala ve spolupráci spolku 
rodičů, kteří oblékli kostýmy Mikuláše, 
anděla a čerta. Závěr roku jsme osla-
vili divadelním představením ve školce 
a vánočním posezením s rodiči. 

Nový rok začal v rytmu karnevalu a ná-
sledoval výlet do IQ parku, kde se děti 
seznamují s přírodními zákony a výjezd 
do ZOO. Největší akcí školního roku 
je pořádání školy v přírodě v Peci pod 
Sněžkou. Chata Milíře stojí uprostřed pří-
rody a nabízí spoustu rozmanité zábavy. 

Konec roku se blíží ale my máme ještě 
velké plány. Po oslavě MDD, kterou již 
tradičně připravujeme se žáky ZŠ, ná-
sledoval výlet na zámek Sychrov.  

Nyní se nacházíme v duchu příprav 
na kuřátka, jejichž klubání budeme ve 
všech třídách pozorovat   a na poslední 
školní událost „Zahradní slavnost“, po-
řádanou u příležitosti loučení se s dětmi, 
které školku opouštějí.

Krásné a prosluněné léto vám přeje  
celý kolektiv MŠ 

Děti a učitelky MŠ Zeleneč 
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Žáci ZŠ Zeleneč přivezli 
medaile z Dětské olympiády 
v Čelákovicích 
Začátkem června se naši žáci zúčastnili 1. ročníku Dětské 
olympiády v Čelákovicích, kterou pořádal Městský dům dětí 
a mládeže Čelákovice. Akce probíhala celý týden od 3. 6. do  
7. 6. 2024 na sedmi čelákovických sportovištích a přilákala 
více než 2200 mladých sportovců z jedenácti základních škol 
a gymnázií od první po devátou třídu. 

Každý závodník soutěžil sám za sebe, přičemž usiloval o co 
nejlepší individuální výsledek. Zároveň však každý závodník 
sbíral body pro svou školu jako celek a také pro svůj konkrétní 
stupeň (1. stupeň nebo 2. stupeň základní školy). Tento systém 
umožnil, aby se hodnotily nejen individuální výkony, ale také 
týmová spolupráce a kolektivní úspěchy jednotlivých škol a je-
jich stupňů.  

Slavnostní zahájení olympiády začalo slavnostním nástupem 
všech závodníků jednotlivých škol. Řada škol, včetně té naší, 
měla svou vlastní vlajku a transparent, pod kterým nastupovali 
jejich žáci. Po nástupu všech závodníků následovalo zapálení 
olympijského ohně, což je akt inspirovaný starověkými olym-
pijskými hrami, kdy oheň symbolizuje naději, která lidi spojuje, 
představuje obraz vítězství, ducha a světlo pro všechny. 

Následovalo pověšení vlajky Dětské olympiády, která vlála 
po celou dobu trvání her a připomínala heslo olympismu – 
„Citius, Altius, Fortius“ (rychleji, výše, silněji). Po vytažení vlajky 
proběhl slib závodníků a rozhodčích. Tento slib zdůrazňoval 
férovost, čestnost a sportovního ducha, což jsou klíčové hod-
noty každé sportovní soutěže. Tímto slavnostním zahájením se 
vytvořila skvělá atmosféra, plná nadšení a očekávání. Všich-
ni se těšili na následující dny plné soutěží, kde měli možnost 
předvést své schopnosti a bojovat za sebe a za svoji školu. 

Olympiáda v Čelákovicích byla skutečně impozantní událostí, 
která zahrnovala širokou škálu sportovních aktivit. Soutěžilo se 
celkem v 15 různých sportech (štafeta 10x1 kolo, minifotbal, 
stolní tenis, volejbal, přehazovaná, vybíjená, tenis, nohejbal, 
plavání, florbal, duatlon, badminton, basketbal, atletika, ma-
raton), které byly rozděleny do 109 sportovních kategorií. Tyto 
kategorie nabídly 2200 závodníkům z různých škol možnost 
ukázat své schopnosti a soutěžit o medaile. Celkový počet 
startujících dosáhl úctyhodných 3100, což podtrhuje rozsah 
a význam této události. 

Během pěti dnů olympiády bylo odehráno 570 zápasů, které 
zahrnovaly týmové i individuální sporty. Plavalo se 122 rozpla-
veb. Bylo odstartováno 45 rozběhů a 13 běhů v atletických 
disciplínách. V technických atletických disciplínách bylo 
uskutečněno 1834 pokusů. Na spravedlivý a hladký průběhu 
všech soutěží dohlíželo 95 rozhodčích, kteří byli podporováni 
30 dobrovolnými pomocníky. 

Naši školu reprezentovalo více než 90 nadšených žáků, kte-
ří soutěžili v celé řadě disciplín. V celkovém hodnocení oba 
stupně naší školy dosáhly vynikajících výsledků, když ve svých 
kategoriích obsadily shodně 4. místo. Škola jako celek skonči-
la na 5. místě mezi všemi zúčastněnými školami, což je vzhle-
dem k vysoké konkurenci významný úspěch.  

Nejméně medailových úspěchů si naši žáci odvezli z atletiky. 
Nabízí se, že jedním z důvodů je absence atletického sportovi-
ště v Zelenči. Řada našich závodníků byla na atletickém stadio-
nu poprvé, novinkou pro ně bylo i například doskočiště pro skok 
daleký a vysoký, neznali odrazové prkno, startovní bloky a další 
atletické vybavení. Do některých atletických disciplín se žáci 
neregistrovali vůbec, protože neměli podmínky se je naučit. 

Mít v Zelenči, jako v řadě srovnatelných obcích, vlastní at-
letické sportoviště by bylo nesmírně přínosné. Umožnilo by 
to plnohodnotnou výuku tělesné výchovy, lepší přípravu na 
soutěže a poskytlo by prostor pro sportování široké veřejnosti. 
Kvalitní sportovní zázemí by motivovalo děti ke sportu a při-
spělo by k jejich lepšímu fyzickému i duševnímu zdraví. 

Pro obec by to znamenalo širší nabídku sportovních aktivit pro 
širokou veřejnost. Rodiče a dospělí by mohli využívat běžec-
ké dráhy, skokanské a vrhačské sektory, čímž by se podpořil 

zdravý životní styl všech věkových skupin. Atletické sportoviště 
by se mohlo stát centrem sportovního dění v Zelenči, kde by 
se konaly různé sportovní akce, tréninky a soutěže. Mít kvalitní 
sportoviště v Zelenči by znamenalo velký krok vpřed nejen pro 
naše žáky, ale i celou obec. Proto doufáme, že se v budoucnu 
podaří tento projekt realizovat. 

Po pěti dnech plných soutěží a skvělých sportovních výkonů 
byla Dětská olympiáda v Čelákovicích slavnostně zakonče-
na. Závěrečný ceremoniál se nesl ve znamení oslav úspěchů 
všech zúčastněných sportovců. Byly předány medaile a di-
plomy nejlepším jednotlivcům a týmům. Závěrečný ceremo-
niál zahrnoval také poděkování všem organizátorům, dobro-
volníkům a rozhodčím, kteří svou prací a nasazením přispěli 
k úspěšnému průběhu olympiády. Účast na olympiádě byla 
pro naše žáky nejen příležitostí k soutěžení, ale také k navázání 
nových přátelství a získání cenných zkušeností.  

Všem našim sportovcům gratulujeme k jejich úspěchům a dě-
kujeme za skvělou reprezentaci školy. Děkujeme také našim 
vyučujícím tělesné výchovy, kteří žáky podporovali a vedli bě-
hem celé olympiády, zejména panu učiteli Aleši Suchému, 
který byl garantem účasti naší školy na této úžasné sportovní 
akci a rodičům za jejich podporu. A za dva roky se opět těšíme! 

Martina Myrdaczová, zástupkyně ředitele školy

Žáci ZŠ Zeleneč na zahájení Dětské olympiády
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Od prevence 
šikany po digitální 
gramotnost, aneb 
jaký byl uplynulý  
školní rok 

Už zbývá pouze pár dnů do posledního 
zvonění v tomto školním roce a děti se 
rozběhnou vstříc prázdninovým dob-
rodružstvím. Dovolte nám tedy malé 
zamyšlení nad posledními deseti měsí-
ci, které letí rychlostí dětského smíchu 
a mnoha otázek. 

Uplynulý školní rok byl pro naši základ-
ní školu obdobím plným nových výzev, 
radostí, starostí a dobrodružství, ale 
hlavně vzájemných vztahů. Společně 
jsme pracovali na budování co nej-
bezpečnějšího prostředí podporující-
ho spolupráci v duchu našich nosných 
programů PBIS a KiVa. Nový program 
KiVa, zaměřený na prevenci šikany, 
se během roku stal nedílnou součástí 
třídnických hodin ve všech ročnících. 
Pedagogové spolu s dětmi v tomto 
směru obohacovali své znalosti. Jak 
ukazuje celostátní testování, žáci naší 
školy se v problematice šikany a kyber-
šikany orientují a znají mnohá pravidla, 
jak těmto negativním vlivům čelit. To ale 
samozřejmě neznamená, že by se tyto 
jevy v naší škole neobjevovaly. Obrovský 
pokrok je v tom, že díky třídnickým ho-
dinám a práci s metodikou KiVa o nich 
děti začínají umět mluvit, informují nás 
včas a reagují na ně mnohem adekvát-
nějším způsobem. Musíme si vždy uvě-
domit, že nás v tomto směru čekají roky 
práce. Teprve až poučené děti dorazí na 
druhý stupeň, můžeme reálně hodnotit 
dopad. Už nyní je ale znát, že tato cesta, 
kterou jsme pro naši školu zvolili, dává 
velký smysl a výrazně přispívá k formo-
vání prostředí ve škole. 

Tento školní rok také přinesl mnoho ne-
zapomenutelných zážitků a akcí, které 
nám všem zůstanou dlouho v paměti. 
Jedním z největších lákadel pro děti byly 
besedy, odborné přednášky a kultur-
ní programy. Ať už šlo o návštěvy u nás, 
nebo výjezdy do divadel, muzeí či růz-
ných institucí, zejména v rámci kariérní-
ho poradenství. Právě v rozvoji kariérního 
poradenství se nám toho povedlo mno-
ho. Kromě přenesení těžiště poradenství 
do 8. ročníků jsme se také zapojili do 
projektu Den pro školu, díky kterému nás 

navštívila řada dobrovolníků, kteří dě-
tem představili svá povolání. 

Velkolepou akcí byl celoškolní projekt 
„Den s médii“, který završoval celoroční 
grantový projekt na podporu mediální 
gramotnosti a digitální prevence s na-
dací O2 Chytrá škola a sklidil u dětí ob-
rovský úspěch. Žáci se seznámili s prací 
novinářů, moderátorů a dalších medi-
álních profesionálů. Učili se, jak správ-
ně pracovat s informacemi a kriticky je 
hodnotit. Mnoho z vás školu navštívilo 
během Dne otevřených dveří, kdy nej-
větším lákadlem byla divadelní hra z pera 
dětí 5. tříd. Chytla za srdce velmi emo-
tivním otevíráním tématu šikany a jejího 
řešení. Naše snaha propojovat školu se 
širokou veřejností se projevila například 
v již tradičním halloweenském trhu nebo 
během besed pro rodiče pořádaných 
s předními odborníky na téma digitál-
ního zdraví. Společně jsme diskutovali 
o výzvách a příležitostech, které digitální 

svět přináší, a jak nejlépe děti připravit na 
blízkou budoucnost v digitální době. 

Velmi důležitá je pro nás udržitelnost 
a ekologické smýšlení, a proto jsme vě-
novali mnoho prostoru setkávání s eko-
logicky zaměřenými organizacemi. Žáci 
se v podzimním i jarním termínu věno-
vali úklidu obce, ve škole třídí odpad, 
anebo podporují útulek pro psy. Spolu-
práce s organizací Prales a Jeden svět 
nám pomohla rozšířit environmentální, 
pracovní a občanské kompetence. 

Velký posun naše škola prožila také v di-
gitalizaci, byť stále jsme spíše odstarto-
vali a máme před sebou ještě kus ces-
ty. Žáci ale již nyní mohou během výuky 
využívat desítky nových zařízení, pracují 
s moderními programy a aplikacemi. 
Učitelé využívají ve svých hodinách řadu 
moderních digitálních nástrojů, a tak 
práce s technologiemi již není soustře-
děna jen do hodin výpočetní techniky. 

Děti ze ZŠ Zeleneč na návštěvě datového centra
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vzdělávacího plánu nově ve 4. - 9. roční-
cích a digitální kompetence rozvíjíme už 
od prvních tříd. Vybudovali jsme také no-
vou učebnu, která není jen další „počíta-
čovkou“, ale plnohodnotnou digitální la-
boratoří a tvořílnou digitálního řemesla. 

Škola je ale hlavně o dětech a jejich 
radost je pro nás hlavním hnacím mo-
torem. Nezapomenutelným zážitkem 
bývá pro děti spaní ve škole, bojovky, 
sportovní klání, karnevaly, nebo třeba 
nově zavedené taneční přestávky a dal-
ší společné aktivity, které posilují kama-
rádské vazby a utužují vztahy. Jsou to 
také úspěchy v mnoha různých soutě-
žích, ve kterých se naše děti hojně umis-
ťovaly na velmi krásných pozicích nejen 
na krajské, ale i na národní úrovni. A to 
jak ve vědomostních, tak i sportovních 
soutěžích. Národní finále našich florba-
listů a celkově nádherné páté místo na 
velkolepé Dětské olympiádě v Čelákovi-
cích jsou jen tím nejviditelnějším vrcho-
lem úspěchů. 

Naše škola je fajn. Moc fajn. A nemys-
líme si to jen my. Její jméno má dobrý 
zvuk i v odborných kruzích a například 
zaváděné programy PBIS a KiVa k nám 
během roku přivedly mnoho škol z blíz-
kého i dalekého okolí, které u nás čer-
paly při svých návštěvách inspiraci. Do 
povědomí odborné veřejnosti se dostá-
váme také naší aktivní účastí na různých 
odborných akcích a píše se o nás i v od-
borných časopisech. Těší nás to, protože 
díky tomu navazujeme spolupráci s dal-
šími aktivními školami a můžeme čerpat 
spoustu inspirace pro směřování školy 
v dalších letech. Velmi významná je pro 
nás i účast v programu Ředitel naživo, 
který je pro nás opět velkou příležitostí 
pro síťování s dalšími podobně smýšle-
jícími vedeními škol. 

Závěrem zbývá poodklopit pokličku hrn-
ce, ve kterém už se nyní vaří další školní 
rok. Zaměříme se hlavně na vše, co bylo 
výše jmenováno. Budeme v tom pokra-
čovat a postupně i rozvíjet. V pedago-
gickém sboru očekávejte několik nových 

tváří. Pokud vše půjde, jak má, v září děti 
přivítá nová přírodovědně zaměřená 
odborná učebna, která bude stát za to! 
A tím určitě nekončíme. Už nyní totiž pra-
cujeme na mnoha projektech, které se 
v průběhu příštího školního roku, pevně 
věříme, podaří realizovat. Na chodbách 
přibydou další zóny, ať už pro pasivní 
či aktivní odpočinek, a objeví se i herní 
prvky pro aktivní trávení přestávek. Vel-
kou změnou bude také vyzvedávání dětí 
ze školní družiny přes čipové terminály. 
V plánu je také sjednocení komunikace 
s rodiči a již probíhající transformace 
školního parlamentu na plnohodnotnou 
součást vedení školy. 

Nyní si ale užijte zasloužené prázdniny! 
Ať dětem i vám poskytnou čas na odpo-
činek a načerpání nové energie. Nový 
školní rok nám jistě přinese příležitost 
k dalšímu růstu a spolupráci. 

 Martina Listopadová Havlová,  
zástupkyně ředitele školy 

Jiří Ptáčník, ředitel školy 
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S KOKO (nejen) 
o kotli pozitivních 
emocí
Jana Náhlovská a Lucie Černá, neroz-
lučná dvojice komunitních koordiná-
torek, které organizují prakticky všech-
ny obecní akce a navíc společně tvoří 
a Lucie i edituje Zelenečský zpravodaj. 
Na starosti toho mají opravdu hodně. 
Na první pohled je ovšem vidět, že je to 
baví. Energie z nich doslova sálá. Kdo je 
znáte, asi si dovedete představit, jak živý 
byl rozhovor s nimi. Na stránky zpravo-

daje se vešla jen menší část z toho, co 
bylo během krátké chvíle řečeno. 

Na úvod stejná otázka jako při každém 
rozhovoru: Jak dlouho žijete v Zelenči 
a co vás sem přivedlo?

Lucie: Jsem asi největší naplavenina, 
protože tady bydlím teprve dva roky. 
S přítelem Oscarem jsme se jednoho 
večera rozhodli, že už nechceme byd-
let na Palmovce, že to tam je tak trochu 
džungle. Po více než 20 letech v Praze 
jsem se odstěhovala na vesnici, kde 
jsem vždycky říkala, že nikdy nebudu by-
dlet (směje se). Bála jsem se, že ztratím 
kontakt s Prahou, že se někde zahrabu. 
Ale teď jsme si zrovna s Oscarem říkali, 
jak to bylo dobré rozhodnutí a jaké štěstí 
jsme měli, že jsem se rozhodli pro Ze-
leneč. Rozhodně tu chceme zakotvit na 
dlouhou dobu.  

Jana: Tak já to mám trošku jinak. Bydlím 
tu podstatně déle, za chvíli to bude 19 

let. Stěhovali jsme se na výročí vzniku re-
publiky, 28. října 2005. A byla to hrozná 
náhoda. Do Zelenče jsme se dostali tak, 
že jsme jednou mířili do Šestajovic a na 
křižovatce na Náchodské jsme omylem 
zabočili směrem sem. No, a tady na nás 
akorát zbyl jeden domek. 

S oblibou se samy titulujete jako KoKo. 
Co to znamená a co to pro vás zname-
ná? 

Lucie: Mám pocit, že to vymyslel někdo 
na úřadě. 

Jana: No, přesně. Je to zkratka komunit-
ních koordinátorek. 

A vy se k tomu hrdě hlásíte.

Jana: Tak mně to přišlo vtipné. Jednou 
za mnou přišel jeden mladík a řekl mi: 
„Ty budeš nová teta Koko.“ A bylo to. 
A pak na loňské Čáry vzniklo tohle tričko 
(hrdě ukazuje černé triko – viz fotka).

Lucie: I mně to přijde jako dobrý vtip, 
navíc se to dobře pamatuje. 

Dobře, to je zkratka. A ta samotná po-
zice – komunitní koordinátorka, jak 
byste to vysvětlily? 

Lucie: Tvoříme komunitu, rozšiřujeme ji. 

Jana: Od počátku jsem to chápala jako 
svůj úkol – rozšiřování pozitivního pocitu 
sounáležitosti, komunity. Vedle ní je ale 
důležitá i komunikace, takže další „ko“. 

Jani, ty jsi tady byla už dříve známá 
svými aktivitami. Měla jsi zkušenosti ze 
Zelenečskými. Ale přesto, je něco, co 

tě překvapilo? Něco, co jsi nečekala, 
co jsi se dozvěděla nového o Zelenči?

Jana: Překvapení bylo hodně a větši-
nou spíše milých. Měla jsem zkušenosti 
s pořádáním menších akcí. Ale vždycky 
jsem byla hodně limitovaná, podpora 
ze strany obce nebyla moc velká. Teď 
jsem hned dostala volnou ruku a na-
víc opravdu skoro bezbřehou podporu. 
A to vlastně ve všem, i u aktivit, které na 
začátku vypadaly spíš jako nesmysl. 

Lucie: Tady mě napadá třeba akce  
k 17. listopadu. Na počátku to vypadalo 
nereálně a nakonec to dopadlo skvěle. 
Totéž třeba Mikuláš. To byla taky taková 

spontánní akce, všechno se organizo-
valo strašně narychlo. A dopadlo to vý-
borně, hlavně díky podpoře a nasazení 
vedení obce. Navíc jsme měli štěstí, že 
napadalo trochu sněhu, takže to mělo 
i patřičnou atmosféru. 

A tebe, Lucko, překvapilo něco? 

Lucie: No, určitě, spousta věcí. Pro mě 
to bylo úplně jiné než pro Janu. Nikoho 
jsem neznala a myslela jsem si, jak mi 
bude vyhovovat, že budu stavět na „ze-
lené louce“. Ale to jsem se trochu mý-
lila. Od počátku jsem si musela dávat 
pozor na tón i obsah. Překvapilo mě, 
jak musím být opatrná, aby se něco, co 
napíšu, někoho nedotklo. Taky mě pře-
kvapilo, že spoustu věcí bylo třeba hod-
ně vysvětlovat a že lidé přistupují k infor-
macím hodně nedůvěřivě. Uvědomila 
jsem si, jak složité některé věci jsou. Že 
si třeba myslím, že věci rozumím, ale 
když to napíšu, musí mi to někdo věcně 
překontrolovat a upravit, aby to opravdu 
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ta pozitivních překvapení, především 
vztahy s lidmi, ať už z vedení obce nebo 
těmi, kdo se podílejí na všem možném. 

Lucko, dá se o Zelenečských říci, že 
jsou psavci?

Lucie: Asi ano. Zelenečský zpravodaj 
je pro mě opravdu velký příběh. Každé 
číslo očekávám se zpocenými dlaněmi 
a hledám, jestli tam všechno sedí, jestli 
nám něco neuteklo. A abych odpově-
děla na otázku. Psavců, jako pisálků, 
těch je opravdu hodně. A psavců, jako 
těch, kdo útočí, je tedy také docela 
dost. Zároveň se mi zdá, že komunikace 

obce se poslední dobou hodně uklid-
ňuje a různých střetů spíš ubývá. 

Jaké máte ohlasy na to, co děláte? 

Jana: Po každé akci cítím kotel pozitiv-
ních emocí. Chodí mi pozitivní zprávy. 
Spousta lidí mi děkuje.

A týká se to i těch, které jsi neznala 
před tím, než jsi se oficiálně stala ko-
munitní koordinátorkou?
 
Jana: Ano, zastavují mě lidi, které znám 
od vidění, ale doteď jsem je nezna-
la osobně a jménem. Hezkých reakcí 
různého typu na různé akce je opravdu 
hodně. Mám ale i pozitivní odezvy na 
Zelenečský zpravodaj. 

Jani, zdá se ti, že nabídka akcí, které 
se teď pořádají, pokrývá spektrum lidí, 
kteří tu žijí? 

Jana: To je hodně relativní, ale mám po-

cit, že máme dostatečně široký zásah 
a ten, kdo chce, si vybere. Nově si může 
jít nakoupit na trh, přijít na piknik, v létě 
chystáme kino. Dá se tu dobře sporto-
vat, těší mě třeba jednodušší rezervace 
tenisových kurtů. Taky čekám, kdy mi 
někdo přijde poradit, že bychom mohli 
dělat ještě něco jiného. Ale to zatím ne-
přichází. I z toho soudím, že spektrum je 
dostatečné.

Lucie: Novinkou jsou páteční trhy. Ještě 
je nemáme úplně zaběhnuté a vyladě-
né. Jsou určitě během na delší trať, a to 
ze strany kupujících, ale hlavně trhovců. 

Teď navážu a budu trochu rýpal. Co se 

vám nepovedlo, nebo nepovedlo úpl-
ně podle vašich představ? 

Jana: Aniž bych chtěla, aby to znělo do-
mýšlivě, myslím, že zatím se všechno 
s větším či menším vypětím fyzickým 
a hlavně psychickým nakonec podařilo.

Lucie: Já jsem hodně sebekritická, 
v zásadě vůči každému článku, který 
napíšu. Takže si i zpětně čtu starší tex-
ty a říkám si, že jsem je mohla napsat 
lépe, srozumitelněji, přesněji. A hodně 
mě trápí, když zjistím, že jsem po sobě 
nechala překlepy a pak je někdo musel 
najít a vychytat. A dost to řeším i doma, 
takže chudák Oscar, který tomu ani 
nerozumí, protože je cizinec, si občas 
musí vyslechnout moje nářky nad ne-
povedenými formulacemi.  

Jana: Teď jsem si vzpomněla, že pořád 
bojuji s rezervačním systémem, který stá-
le není tak vyladěný, jak bych chtěla. A ni-
kdo přitom ani netuší, jaký je to „opruz“. 

A pak musím přiznat, že se mi na začát-
ku úplně nepovedlo skloubit požadavky 
různých zájemců o aktivity ve společ-
ných prostorách. Pak jsem si i vyslechla, 
že jim likviduji něco, co funguje x let. No, 
to nebylo moc příjemné. Ale už si to snad 
sedlo, byť při našich možnostech nemů-
žeme úplně uspokojit všechny. Osobně 
navíc razím tezi, že hýbat se mají hlavně 
děti a dospělí holt musejí počkat. 

Co budete dělat v létě?

Jana: Pracovat, budeme shánět doda-
vatele na piknik. 

Lucie: Ale v tom máme hodně na-

šlápnuto z loňska, kdy mnozí odjížděli 
v polovině akce, protože všechno pro-
dali. Loni nám navíc museli důvěřovat, 
zatímco teď už vědí nebo mají referen-
ce od těch, kdo tu byli. 

Jana: Kromě práce se ještě budeme 
modlit, třeba aby vyšlo počasí na kino 
na konci prázdnin. 

Tak je vidět, že žijete prací. Tato otázka 
totiž původně směřovala k tomu, kam 
se chystáte na dovolenou.
Jana: Dovolená mě žádná nečeká, pro-
tože kromě práce pro obec rozjíždím 
ještě jinou aktivitu. 

Lucie: Já pro změnu začínám pro Ze-
leneč pracovat v ještě větším rozsahu 
a moc se na to těším. 

Jana: A pak už se budeme těšit na Váno-
ce a doufat, že nám vyjde i koledování.

   
Rozhovor vedl Ladislav Mrklas



26

tip
 n

a 
vý

le
t

Tip na výlet z Bezdězu  
do Zelenče

Prošli jste celé okolí Zelenče křížem krážem nebo naopak 
jezdíte za procházkami do vzdálenějšího okolí? Ať tak, či tak, 
přinášíme vám tip na náročnější výlet. Vrchy Bezděz (606 m 
n.m.) a Malý Bezděz (577 m.n.m.) v Ralské pahorkatině jsou při 
příjezdu do Zelenče od Prahy v dálce běžně vidět. Zálibně se 
na ně vždy koukám a již několik (desítek) let mě lákalo se tam 
vypravit pěšky ze Zelenče. Sen se mi splnil letos na jaře, i když 
jsme nakonec z  praktických důvodů zvolily opačný směr. Pře-
ci jenom je jednodušší dojet autem pro znavené turisty do Ká-
raného než pod Bezděz.

Při plánování trasy jsme upřednostnily leckdy cyklostezku 
nebo neznačenou cestu před turistickou značkou. Důvody 
byly dva. Jednak zbytečně délku výletu nenatahovat a jednak 
jsme cílily na zeleň a stín. Chtěly jsme se vyhnout zbytečně 
dlouhému trápení na vyhřátých silnicích. Bylo pro mě milým 
překvapením, že se nám nakonec většinu cesty podařilo toto 
naše přání splnit. V pátek odpoledne jsme se nechaly dovézt 
do ubytování pod hrad Bezděz. Na začátek trasy je možné se 
dopravit i hromadnou dopravou, nejkratším řešením je pří-
mý autobus z Černého Mostu do Bělé pod Bezdězem, i když 
na úchvatný vrchol je to pak ještě 12 km. I v květnu, kdy ještě 
nepropukla hlavní sezóna, byla možnost se občerstvit přímo 
v obci Bezděz. Toho jsme využily hned v pátek navečer, kdy 
jsme vystoupaly k hradu Bezděz. Obecně na trase totiž moc 
možností občerstvení není a ani u ubytování jsme neměly to-
lik na výběr. Nicméně, plán trasy jsme měly – v sobotu dojít 
do Benátek nad Jizerou a v neděli pak domů. A krásný víkend 
může začít!

V sobotu ráno jsme tedy zahájily pochod z obce Bezděz prak-
ticky přímo na jih. Hned na začátku nás osvěžil les s maleb-
ným prostranstvím Valdštejnsko uprostřed. Odtud jsme přes 
obec Valovice, kde jsme mimochodem ten den naposledy 
měly možnost vidět Bezděz, vyrazily směrem ke Strenickému 
potoku. Podél něj jsme šly od nádraží Sudoměr u Mladé Bole-
slavi až po jeho soutok s Jizerou u Pískové Lhoty. Cesta je skrytá 
v úzkém zalesněném údolí. Cestou jsme míjely budovy býva-
lých nádraží a vodáren. Kdo by chtěl okolí prozkoumat víc, ur-
čitě má možnost vyšplhat se v této části trasy nahoru k hradišti 
Zadní Hrádek, tvrzi Velké Horky nebo ke zbytkům hradu Malkov. 
Nás zlákala, na doporučení, výborná zmrzlina v Pískové Lhotě. 
Tady je druhý bod záchrany (po zmrzlině) – zastávka příměst-
ského autobusu, který zmožené turisty může přiblížit do Be-

nátek nad Jizerou nebo až na Černý Most. My jsme odolaly 
a pokračujeme dál loukami podél Jizery. Do ubytování v Be-
nátkách přicházíme zmožené, ale spokojené.

Od pátečního večera máme v nohách 40 km. V neděli dopo-
ledne po pár kilometrech podcházíme dálnici D10 a odtud se 
nabízí více možností, jak pokračovat. My jsme zvolily nejkratší 
přes Sojovice. Je tu více turistických značených cest, takže je na 
výběr. Nedělní trasa je turisticky méně přívětivá, i přesto je na co 
koukat. Míjíme několik chatových osad i okraje rozsáhlých lesů. 
Zastávku v Káraném na pozdní oběd jsme si neodpustily. Bylo 
to takové symbolické zakončení neznámé části túry. Odtud to 
už známe – most přes Labe, Lázně Toušeň a po cyklostezce 
vzhůru do Zelenče. Celkem jsme za víkend ušly 68 km, byl to 
pro nás životní výkon. Nohy bolely, puchýře obtěžovaly, záda 
se bránila, ale přesto to byl krásný prožitek.

Náš plán byl vyzkoušet, jak budeme zvládat náročné putování, 
protože naší další výzvou byla Svatojakubská pouť do Santia-
ga de Compostela. Přejeme všem turistům, kteří se na trasu 
vypraví jen tak pro radost nebo protože musí trochu natréno-
vat, aby si výlet užili, potrápili svá těla a potěšili duši.

Hanka a Katka

Nové možnosti  
se musí využít
Tak jak vnímáme kolem sebe pokrok 
v průmyslu a v zemědělství, tak se vý-
znamně vyvíjejí i služby. A v případě obce 
se to týká například finančních služeb. 
Jednak jsou to služby finančních ústavů 
tedy bank, kdy již nemusíme jezdit osob-
ně do banky s platebními příkazy vytiště-

nými na papíře s takzvaným „mokrým“ 
podpisem, tedy prostě obyčejně pode-
psané propiskou. Stejně tak se rozšířila 
paleta využití volných finančních pro-
středků. O obou těchto vymoženostech 
si mohli nechat zdát před dvaceti lety 
jak soukromí podnikatelé, tak starosto-
vé obcí. Dnes si nedokážu představit, že 
by nebylo možné zadat platební příkaz 
z počítače nebo mobilního telefonu. 
Podobné je to s investicemi, nabídka 
produktů dávno převálcovala dříve vý-

hradně využívané termínované vklady či 
spořící účty. A proto je logické, že i naše 
obec jde s dobou, využívá internetové 
bankovnictví a ukládá své volné peníze 
do různých investičních produktů. Dů-
vody jsou minimálně dva. Jednak je to 
významný příspěvek do rozpočtu obce 
a jednak se tím snažíme eliminovat ri-
ziko ztráty těchto prostředků. Za mě 
osobně je to krok správným směrem.

Hana Urbánkovátr
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Na maturitních vysvědčeních 
ještě ani neoschnulo písmo. 
A k létu neodmyslitelně patří 
literatura – próza, poezie 
i divadelní hry. Pojďme si 
vyzkoušet, co si o létě a lite-
ratuře pamatujeme.   

Který velký spisovatel je auto-
rem výroku „léto budiž pochvá-
leno“? 
a.   František Hrubín
b.   Jaroslav Vrchlický
c.   Fráňa Šrámek
d.   Vítězslav Nezval

A ze které hry tento výrok 
pochází? 
a.   Léto
b.   Manon Lescaut
c.   Noc na Karlštejně
d.  Srpnová neděle 

Jak se jmenuje následující 
báseň moravského barda Jana 
Skácela? 
Požáry Ze čtyř stran hoří léto
Omamně kvetou akátové 
háje 
zelená duše vína doutná na 
vinicích 
krvácí vlčí máky v obilí
Přichází tma
 a po stříbrném mostě kráčí 
luna
Svět je jak chleba vytažený 
z pece  
a noc ujídá

a.   Léto
b.   Na konci léta
c.   Všechny barvy léta
d.   Krátký popis léta

Která postava z Vančurova 
Rozmarného léta říká: „Tento 

způsob léta zdá se mi poněkud 
nešťastným...“   
a.   potulný kouzelník Arnoš-
tek
b.   kanovník Roch
c.   major ve výslužbě Hugo
d.   Antonín Důra, majitel 
říčních lázní

A kdo ji hrál ve filmovém zpra-
cování Jiřího Menzela z roku 
1969? 
a.   Rudolf Hrušínský
b.   Jiří Menzel
c.   Vlastimil Brodský  
d.   Bohuš Záhorský 

Na závěr jedna těžší: Kdo 
napsal knihu Léto s kovbojem, 
kterou tak proslavilo filmové 
zpracování v hlavních rolích 
s Danielou Kolářovou a Jaromí-
rem Hanzlíkem?

a.   Jaroslava Pechová
b.   Jaromíra Kolárová
c.   Jarmila Loukotková
d.   Eva Kantůrková

5-6 správných odpovědí: 
Jednička s hvězdičkou z češ-
tiny by vás u maturity nemi-
nula. Máte to prostě v malíku.       

3-4 správné odpovědi: Čtete 
hodně a rádi a asi nejen 
o létu a letních radovánkách. 
A malé mezírky ve znalos-
tech jste právě doplnil(a).       

0-2 správné odpovědi: V létě 
evidentně dáváte přednost 
jiné zábavě než literatuře. Inu, 
proti gustu žádný dišputát.  

Správné odpovědi: 1) c); 2) a); 3) a); 4) d); 5) a); 6) b.

Léto budiž pochváleno 

Obec Zeleneč vyhlašuje výzvu k vytvoření nové podoby nedávno dokončené repliky kapličky  
u příjezdu do obce ve směru od Šestajovic.

Kaple bude zasvěcena sv. Janu Křtiteli a vysvěcena  
s Římskokatolickou farností Brandýs nad Labem.
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Sběratel s více než 30-ti letou praxí,  
koupí a bezplatně ohodnotí starožitnosti všeho druhu 

Např: obrazy, mince, zlato, hodiny, porcelán a další starožitnosti . Platím vždy hotově na místě.  
Nejlepší ceny od sběratele! 732 961 266 

Výtvarný návrh musí obsahovat: 
• identifikaci zhotovitele

• návrh ve formě skic vč. soupisu  
použitého materiálu

• reference zhotovitele
• návrh celkové ceny vč. DPH

• souhlas s platebními podmínkami

Termín odevzdání návrhů: do 15.7.2024
Vyhlášení vítězného návrhu: do 31.7.2024

Předání hotového díla: do 15.9.2024

Návrhy zašlete nebo přineste na Obecní úřad 
Zeleneč, Kasalova 467, 250 91, Zeleneč v uzavřené 

obálce s nápisem Neotvírat! „Návrh na výtvarné 
řešení výklenkové kaple“.

Výběrovou komisi budou tvořit zástupci samosprávy, 
členové odborné veřejnosti a zástupce římskoka-

tolické církve. Kompletní informace k této výzvě 
najdete na www.zelenec.cz/aktuality.

Těšíme se na všechny návrhy!

Navrhněte novou podobu  
výklenkové kaple
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ZELENEČSKÝ  
ZPRAVODAJ

Ročník 2, 3/ 2024 (vychází 6 x do roka: únor, duben, červen, srpen, říjen, prosinec)
Periodický tisk územního samosprávného celku. Náklad 1200 ks.
Uzávěrka pro inzerci i články (včetně pozvánek) je vždy k 10. dni měsíce, kdy zpravodaj   
vychází, do 12.00 hod. Veškerá inzerce se podává formou emailu (viz níže) nebo přes datovou schránku 
zqhaskc.
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NEPRODEJNÉ

22. 8.  A máme, co jsme chtěli  (drama, komedie)
23. 8.  Nikdy neříkej nikdy  (romantická komedie, drama)
24. 8.  Princezna na hrášku  (pohádka)
25. 8.  Prázdniny s broučkem  (komedie)

Začátek představení ve 20.30 hod., v případě nepříznivého počasí bude promítání zrušeno

VSTUPNÉ DOBROVOLNÉ vybraný obnos ze vstupného bude použit na dobročinné účely

Sledujte sociální sítě pro více informací ke každému představení

Facebook s naším jménem @Zelenecobecoficialni 


